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راه دشوار
 شهرداری ها برای 
کاهش هزینه های 

مدیریت شهری

■ با مسوولیت سردبیر

می دانیم که شهرداری ها به منابع مالی 
و  دخل  بنابراین  نیستند  متصل  دولت 
خرج و به عبارت بهتر مدیریت هزینه و 
ایجاد درآمد پایدار از اصلی ترین وظایف 
شهری   مدیران  که  است  ها  شهرداری 
برای گذران بهتر امور شهر ناگزیرند آن را 
به بهترین وجه ممکن انجام دهند.بر این 
اساس کاهش هزینه و صرفه جویی در 
هزینه و هم چنین اتخاذ راهکارهایی برای 
مدیریت  برای  پایدار  درآمدهای  ایجاد 
بهتر شهر، ضروری و بسیار حایز اهمیت  
است.در کشورهای توسعه یافته منابعی را 
برای کسب درآمد انتخاب می کنند که 
به پشتیبانی از آن می توانند به ارائه بهتر 
خدمات شهری بپردازند. شهرداری ها در 
شرایط اقتصادی امروز، چالش های جدی 
یافتن  و  درآمدی  منابع  تعیین  زمینه  در 
منابع جدید برای تأمین هزینه های پروژه 
منابع  دارند. مشکل  بزرگ شهری  های 
آوردن  دست  به  ها  شهرداری  درآمدی 
منابع مالی نیست بلکه پایداری این منابع 
است.شهرداری ها ناچارند درآمد کافی 
و پایدار به دست آورند زیرا در غیر این 
صورت نخواهند توانست امورات شهری 
را اداره کنند. درآمد های پایداردرآمدهایی 
هستند که نوسانات اقتصادی و اجتماعی 
ها  ندارد.شهرداری  آنها  روی  بر  تاثیری 
به  باید  امور شهرها  اداره مطلوب  برای 
منابع  تامین  جدید  راهکارهای  دنبال 
از  این راهکارها می تواند  باشند  پایدار 
با کارشناسان  تعامل  طریق همفکری و 
امور شهری و استفاده از تجربیات  موفق 
مدیران شهری دیگر به دست آید تا از این 
طریق توسعه و عمران شهری سرعت یابد 
و رضایت جامعه شهری فراهم شود چرا 
که دستیابی شهرداری ها به منابع درآمدی 
تا شهرداری ها  پایدار موجب می شود 
نیازهای شهروندان  به   بتوانند به خوبی 
افزایش  برای  ها  دهند.شهرداری  پاسخ 
درآمد و کسب منابع مالی پایدار باید در 
ابتدا به اصلاح نظام درآمدها پرداخته، نظام 
بودجه ریزی و نظام مالی و حسابداری را 
کارشناسانه بازنگری کنند تا اصلاح نظام 
مدیریت شهرداری  ها محقق شود.در هر 
حال  ارتقای وضعیت معیشت شهروندان 
از وظایف شهرداری هاست که این مهم 
با ارائه آموزش های لازم و فرهنگ  سازی 
و اصلاح عادات وتغییر باورها و نگرش ها 

امکان پذیر خواهد بود.

یادداشت اول

از  در ماه های اخیر کمبود و گرانی روغن به یکی 
دغدغه های مهم در بازار خوراکی تبدیل شده است.
قفسه های خالی فروشگاه ها کمبود روغن در استان 
را برخلاف گفته ی مسوولان فریاد می زند.البته چند 
استان دیگر در کشور نیز همانند استان گلستان با چالش 
کمبود روغن جامد و گاها نبود روغن دست و پنجه 

نرم می کنند.در آن سو هم مردم در صورت مشاهده 
ی روغن در قفسه ی فروشگاه ها اقدام به خرید بیش 
از نیاز خود می کنند که این مساله شرایط را دشوار تر 
کرده، دلالان هم در این آشفته بازار نقش بسزایی دارند.
پشت پرده ی کمبود روغن در بازار چیست؟ مشکلات 
کمبود روغن بازار تا کی ادامه خواهد داشت؟ آیا برنامه 

ای برای بهبود اوضاع  بازار در روزهای آینده وجود 
فروشگاه  داران شهر  بزرگترین  از  یکی  .ح  دارد؟ب 
گرگان از وضعیت بد بازار و عدم رسیدگی و نظارت 
به قیمت ها به خصوص کمبود روغن مایع و جامد 

گلایه کرد و گفت: متأسفانه...  
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دستگاه های متولی فرهنگ
 باید آسیب های اجتماعی استان 

را بدرستی تبیین کنند
 

استاندار گلستان با اشاره به اهمیت فرهنگ 
متولی  های  دستگاه  کرد:  اظهار  عمومی 
فرهنگ باید آسیب های اجتماعی استان را 
بدرستی تبیین کنند.به گزارش روابط عمومی، 
هادی حق شناس در جلسه شورای فرهنگ 
عمومی با حضور آیت الله نورمفیدی نماینده 
ولی فقیه در استان و دیگر اعضا تصریح کرد: 
معضلات و آسیب های اجتماعی در سطح 
کشور با حضور مقام معظم رهبری اولویت 
بندی شده و در سطح استان نیز باید با برنامه 
ریزی صحیح بدرستی تبیین شوند.وی افزود: 
باید تکالیف دستگاه ها در معضلات اجتماعی 
مشخص باشد و گردش آزاد اطلاعات بین 
دستگا ها به منظور حصول نتیجه صورت 
مفاخر  کتاب  گفت:  گلستان  گیرد.استاندار 
استان برای گروه سنی کودک و نوجوان با 
همکاری یکی از تولیدکنندگان استان تدوین 
می شود. حق شناس تاکید کرد: تلاش داریم 
مستند گلستان پایخت فرهنگی اقوام را با 

همراهی صداوسیما تهیه کنیم.

اعتراف به 28 فقره 
سرقت در گنبدکاووس

سارق  دستگیری  از  استان  انتظامی  فرمانده 
سابقه دار و اعتراف وی به 28 فقره سرقت 

کابل برق در شهرستان گنبدکاووس خبر داد.
به گزارش پایگاه خبری پلیس سعید دادگر 
فقره  چندین  وقوع  دنبال  به  داشت:  اظهار 
فاضلاب  دریچه های  و  برق  کابل  سرقت 
به  موضوع  به  رسیدگی  گنبدکاووس،  در 
صورت ویژه در دستور کار ماموران پلیس 
آگاهی آن شهرستان قرار گرفت.وی تصریح 
کرد: اقدامات اطلاعاتی و بررسی های میدانی 
سرانجام  و  شد  آغاز  راستا  این  در  پلیس 
را  دار  سابقه  سارق  شدند،  موفق  ماموران 
شناسایی و پس از هماهنگی با مرجع قضائی 
در عملیاتی غافلگیرانه وی را در مخفیگاهش 
زمین گیر کنند.فرمانده انتظامی گلستان گفت: 
متهم در تحقیقات مقدماتی و پس از مواجهه 
با مستندات موجود به 28 فقره سرقت کابل 
برق و دریچه های فاضلاب در گنبدکاووس 
اعتراف کرد. دادگر با اشاره به دستگیری یک 
مالخر در این عملیات و معرفی هر دو متهم به 
مراجع قضائی، خاطرنشان کرد: شهروندان می 
توانند در صورت مواجهه با افراد مشکوک، 
مراتب را در اسرع وقت از طریق سامانه 110 
به پلیس اطلاع داده و در تامین امنیت پایدار 

جامعه سهیم باشند.

زهرا سعادتی_در ماه های اخیر کمبود و 
گرانی روغن به یکی از دغدغه های مهم 
در بازار خوراکی تبدیل شده است.قفسه 
های خالی فروشگاه ها کمبود روغن در 
استان را برخلاف گفته ی مسوولان فریاد 
می زند.البته چند استان دیگر در کشور 
نیز همانند استان گلستان با چالش کمبود 
روغن جامد و گاها نبود روغن دست و 
پنجه نرم می کنند.در آن سو هم مردم در 
صورت مشاهده ی روغن در قفسه ی 
فروشگاه ها اقدام به خرید بیش از نیاز 
این مساله شرایط را  خود می کنند که 
دشوار تر کرده، دلالان هم در این آشفته 
بازار نقش بسزایی دارند.پشت پرده ی 
کمبود روغن در بازار چیست؟ مشکلات 
ادامه خواهد  تا کی  بازار  کمبود روغن 
داشت؟ آیا برنامه ای برای بهبود اوضاع  

بازار در روزهای آینده وجود دارد؟
فروشگاه  بزرگترین  از  یکی  .ح  ب 
بازار  بد  از وضعیت   داران شهر گرگان 
به قیمت ها  نظارت  و عدم رسیدگی و 
به خصوص کمبود روغن مایع و جامد 
گلایه کرد و گفت: متأسفانه  واسطه ها، 
دلالان، عده ای از مردم و مدیران نالایق 
در این شرایط سخت تحریم و بیماری 
در  روانی  بد  ایجاد جو  دنبال  به  کرونا 
هستند،  کردن جیب خود  پر  و  جامعه 
به دروغ شایعه می کنند که روغن نیست 
در حالی که انبارها پر از روغن خوراکی 
ها  فروشگاه  گفت:  ادامه  در  است.وی 
منتظر  بزرگ و کوچک   مغازه های  و 
هستند  روغن  چندبطری  دریافت 
وضعیتی که عده ای واسطه و دلال آن را 
به وجود آورده اند و البته عده ی دیگر از 
مغازه دارها به گرانی روغن دامن می زنند 
آنها روغن را احتکار کرده و با قیمت چند 
برابر می فروشند و سر خریدار هم منت 
می گذارند که کارشان راه افتاده است.وی 
با اشاره به رو آوردن بسیاری از مردم به 
احتکار خانگی افزود:برخی شهروندان با 
چنین اقدامی به سایر مصرف کنندگان 
آسیب می زنند و آتش کمبود محصولات 
را شعله ور کرده و تنش در بازار مصرف 

جای  اینجا  در  متاسفانه  می کنند  ایجاد 
می شود.خانم  احساس  نظارت  خالی 
می  منطقه ی گرگان جدید  در  جوانی 
گوید: در حال حاضر بیشتر روغن کنجد 
و زیتون در بازار موجود است که قیمت 
بسیار بالایی دارد ۳روز است که از کره 
ایم سوال  استفاده کرده  به جای روغن 
برای روغن که  این است که چرا  بنده 
یک کالای اساسی است باید ساعت ها 
در فروشگاه ها و سوپر مارکت ها معطل 

بمانیم ؟هربار اعلام می کنند که مشکل 
مسوولان  و  شود  می  برطرف  روغن 
شهرستان هم می گویند روغن خوراکی 
وجود دارد اما چیزی توزیع نمی شود اگر 
هم توزیع شود آنقدر کم است که کفاف 

همه ی خانواده ها را نمی دهد.
یکی دیگر از شهروندان گلستان گفت: 
فروشگاه  به  هم  سر  پشت  روز  چند 
برای خرید روغن مراجعه کردم اما هر 
بار قفسه ی روغن خالی بود در نهایت 
مجبور شدم یک بطری روغن را به قیمت 

دو برابر خریداری کنم. هر فروشگاهی ما 
را به فروشگاه دیگر برای خرید روغن 
ها  مغازه  در  یعنی اصلا  پاس می دهد 
یک  روغن  از  ما  مثلا  شود  نمی  پیدا 
به  اما روغن  برند خیلی راضی هستیم 
کل نیست چه برسد به این که ما دنبال 
همان چیزی باشیم که می خواهیم تنها 
کوچک  روغن لادن  عدد  یک  بار  یک 
در مغازه پیدا کردم که آن هم مشروط 
به خرید تن ماهی، رب گوجه در کنارش 

بودم روغن نیست اگر هم باشد باید در 
مغازه با خرید اضافه تر همراه شود.یکی 
دیگر  از شهروندان گرگانی می گوید: 
توزیع محدود روغن به فروشگاه ها در 
گرگان باعث ایجاد صف های طولانی و 
ازدحام جمعیت شده که در این وضعیت 
ندارد.خانم  توجیهی  هیچ  کرونا  شیوع 
گرگان  ملاقاتی  محله  در  که  اسحاقی 
گرانی  و  نبود  درباره  کند  می  زندگی 
روغن خوراکی گفت: دیروز با کودک دو 
ماهه ام  برای تهیه روغن مجبور شدم 

به یکی از فروشگاههای زنجیره ای بروم 
بعد از معطلی  2 ساعته با هزار خواهش 
و تمنا آخر سر یک دانه روغن آن هم 
داخل کیسه مشکی مخفیانه به من دادند.
ادامه دارد.سیدحسینی  این وضع تا کی 
کشاورزی  جهاد  سازمان  کارمند  که 
خودمان  ما  گفت:  باره  این  در  است  
به گفته  استان گلستان  ایم  کننده  تولید 
مسوولان رتبه اول تولید دانه ی روغنی 
کلزا را در کشور دارد یعنی به لحاظ تولید 
مشکل  نداریم  مشکلی  روغنی  ی  دانه 
اصلی بخش توزیع است که کار درست 
انجام نمی شود. سراوانی یکی دیگر از 
کارکنان سازمان جهاد کشاورزی استان 
کمبود  یا  نبود  چرایی  به  پاسخ  در  نیز 
گوید:  می  استان  در  غذایی  ماده  این 
زراعی  گیاهان  ترین  مهم  از  یکی  کلزا 
استان  در  ما  است  روغن  تولید  برای 
گلستان باید بتوانیم امکان توسعه کشت 
این محصول را افزایش دهیم  گسترش 
زراعت این محصول ارزشمند  به ویژه 
در دیم زارهای شمال استان وجود دارد 
و ما باید از این ظرفیت برای خودکفایی 
تولید این محصول و کاهش وابستگی به 
ادامه اضافه  واردات استفاده کنیم.او در 
کرد: کشت کلزا مزایای بسیاری دارد از 
جمله  اینکه این گیاه سازگاری بالایی  
بالا.  تناوبی  ارزش  و  دارد  محیط  با 
سرما  برابر  در  مقاومت  کلزا  همچنین 
دارد  و از آن ۴0 درصد روغن با کیفیت 
تلاش  باید  بنابراین  آید  می  دست  به 
کنیم با حمایت های تسهیلاتی و انجام 
کارهای مشوقانه ی ترویجی  کشاورزان 
گلستان را به کشت این محصول ترغیب 
کنیم. به نظر می رسد روغن خوراکی 
در بازار وجود دارد اما روند نا مناسب 
این شرایط  در  آن موجب شده  توزیع 
کورونایی مردم در صف های طولانی و 
ساعتها در انتظار باشند در این ماه پایانی 
سال و با توجه به افزایش تقاضاها اگر 
این موضوع مدیریت نشود و اگر روغن 
مورد نیاز مردم تامین نشود بحران دور 

از انتظار نخواهد بود.

روغن هست اما کم است

توزیع محدود روغن به فروشگاه ها در گرگان باعث ایجاد
 صف های طولانی و ازدحام جمعیت شده که در این

 وضعیت شیوع کرونا هیچ توجیهی ندارد.

کیفیت آرا  سرخط
 نشست مسئولان قضایی استان

نشست غیرحضوری آسیب شناسی 
حوزه های قضایی آق قلا و داشلی 
برون با حضور مسئولان  قضایی استان 
و قضات این شهرستان برگزار شد. 
به گزارش روابط عمومی، رئیس کل 
دادگستری در جلسه روز گذشته  بر 
آرای صادر شده در محاکم  کیفیت 
تاکید کرد و گفت: هیئتی از قضات 
برجسته استان برای بررسی آرای نقض 
شده در محاکم تجدیدنظر تشکیل شده 
است.هادی هاشمیان افزود: این هیئت 
نتیجه آسیب شناسی های خود را در 
اختیار قضات محاکم بدوی قرار می 
دهد تا  آرای صادر شده در محاکم 
استان بهبود یابد.وی تاکید کرد: بهبود 
کیفیت آرا علاوه بر کمک به احقاق 

حق از تحمیل هزینه به مردم و طولانی 
شدن رسیدگی ها جلوگیری می کند.
هادی هاشمیان  بر استفاده بیشتر از 
ظرفیت های قانون برای صدور آرای 
جایگزین حبس هم تاکید کرد و گفت: 
مجازات زندان برای مجرمان خطرناک 
نوامیس  و  مال  و  جان  مزاحمان  و 
مردم است و باید حساب افرادی که 
ناخواسته و به علت شرایط اقتصادی 
گرفتار شده اند از این مجرمان جدا 
کرد.هاشمیان افزود: سرکشی قضات از 
زندان و خانواده زندانیان می تواند در 
تغییر رویکرد آنان از نگاه حبس گرایی 
اثرگذار باشد. .این مقام ارشد قضایی 
ظرفیت  از  بیشتر  استفاده  بر  استان 
شورای حل اختلاف هم تاکید کرد 
و گفت: حل و فصل خصومت بین 
مردم، جلوگیری از شکاف در جامعه 
و کاهش ورودی زندان از مزیت های 
میانجیگری شورای حل اختلاف در 

پرونده هاست.

هزینه ۴3 میلیاردی 
بیمه سلامت برای بیماران 
بستری کرونایی گلستان

مدیرکل بیمه سلامت گلستان گفت: از 
اسفندماه ۹8 تا 1۵ بهمن ۹۹، در مجموع 
۴۳ میلیارد تومان هزینه بستری بیماران 
کرونایی تحت پوشش بیمه سلامت 
مهرداد  مهر،  گزارش  است.به  بوده 
کمانگری اظهار کرد: بیمه سلامت در 
خصوص بیماری کرونا هر آنچه که 
از طریق شورای عالی بیمه در روند 
درمانی مورد تایید قرار بگیرد را تحت 
پوشش قرار خواهد داد.وی افزود: در 
گلستان از اسفندماه سال گذشته تاکنون 
بیش از 80 تخت آی سی یو به ظرفیت 
های درمانی اضافه شده است.کمانگری 
تا 1۵  اسفند ۹8  ابتدای  از  کرد:  بیان 

بهمن ۹۹ حدود هشت هزار و 800 
بیمار کرونایی که بیمه سلامت داشتند 
تحت درمان قرار گرفتند.وی ادامه داد: 
میانگین پرداختی برای هر فرد بیمار 
چهار میلیون و ۹00 هزار تومان بوده 
که در مجموع ۴۳ میلیارد تومان هزینه 
بستری های کرونایی تحت پوشش بیمه 
سلامت بوده است.طبق گفته مدیرکل 
بیمه سلامت استان گلستان از این میزان 
12 میلیارد تومان هزینه دارویی بیماران 
گفت:  است.کمانگری  بوده  بستری 
میانگین هزینه دارویی هر بیمار کرونایی 
یک میلیون و ۳00 هزار تومان است.وی 
با اشاره به اینکه میانگین بستری هفت 
این مدت  روز است، اضافه کرد: در 
متوسط سن بیماران هم ۵۷ سال بوده 
است.وی همچنین از پوشش آزمایش 
pcr خبر داد و گفت: در این مدت 
میزان درخواست سی تی اسکن ریه 
هم افزایش یافته که بیمه سلامت آن را 

تحت پوشش قرار می دهد.
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رقابت 6 هنرمند گلستانی 
در جشنواره صنایع دستی فجر

گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیرکل 
و  راه یابی  از  گلستان  صنایع دستی  و 
نمایش 1۵ اثر صنایع دستی هنرمندان 
فجر  جشنواره  پنجمین  در  استان 
صنایع  دستی و هنرهای سنتی کشور 
خبر داد. احمد تجری اظهارکرد: 1۵ 
پنجمین  در  گلستانی  هنرمندان  اثر 
جشنواره فجر صنایع دستی و هنرهای 
افزود:  یافت.وی  را  کشور  سنتی 
فجر  ملی  جشنواره  از  دوره  این  در 
ملی  موزه  محل  در  که  صنایع دستی 
ایران در حال برگزاری است، 1۵ اثر از 
۶ هنرمند استان گلستان در رشته های 
زیورآلات ترکمن، جاجیم بافی، نساجی 

)سوزن دوزی  سنتی  رودوزی  سنتی، 
شاهکوه، بخارا دوزی( به نمایش در 
کرد:  خاطرنشان  است.تجری  آمده 
فجر  جشنواره  پنجمین  نمایشگاه 
صنایع دستی و هنرهای سنتی باهدف 
به نمایش گذاشتن آخرین دستاوردهای 
صنایع دستی و هنرهای سنتی کشور، 
کشف  و  جوان  هنرمندان  با  آشنایی 
استعدادهای نو در عرصه صنایع دستی، 
ایجاد بستری برای مواجهه بی واسطه 
مخاطبان با آثار صنایع دستی و ارتباط 
است. برگزاری  در حال  هنرمندان  با 
گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیرکل 
کرد:  اضافه  گلستان  صنایع دستی  و 

مرحله  دو  از  بعد  جشنواره  این  آثار 
داوری به نمایشگاه راه پیدا کرده است 
به دریافت  نفر موفق  نهایت ۶  و در 
سرو سیمین پنجمین فجر صنایع دستی 
افتخار  دیپلم  اخذ  به  موفق  نفر   ۶ و 
در  این که  به  اشاره  با  می شوند.وی 
استان گلستان 8۵ رشته صنایع دستی 
در حال تولید است و تقریباً ۳0 هزار 
استان  مختلف  شهرهای  در  هنرمند 
حضور  هستند،  فعالیت  به  مشغول 
در  گلستانی  هنرمندان  از  آثاری 
ارزش  از  را نشان  جشنواره های ملی 
تولیدی  محصولات  بالای  جایگاه  و 

هنرمندان و صنعتگران استان دانست.

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای
شرکت آب و فاضلاب استان گلستان در نظر دارد

مناقصه عمومی یک مرحله ای پروژه های مشروحه ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید 

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت ) ستاد ) به آدرس : www.setadiran.ir انجام خواهد شد . لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، 
مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند . تاریخ انتشار مناقصه در 

سامانه در تاریخ 99/۱۱/28 می باشد .

مهلت تسلیم پیشنهادها: تا ساعت ۱۴ روزشنبه مورخ 99/۱2/۱6
- فیزیک پاکت الف پس از بارگزاری در سامانه ستاد، در مهلت تعیین 
شده و لاک و مهرشده به دبیرخانه شرکت آب و فاضلاب گلستان 

تحویل داده شود.
نشانی کارفرما: استان گلستان،گرگان،میدان بسیج،سایت اداری،شرکت 

آب وفاضلاب استان گلستان
-به پیشنهادهای فاقدامضاء، مشروط،مخدوش و پیشنهاداتی که بعد 

ازانقضاء مدت مقرر در فراخوان واصل شود،مطلقا ترتیب اثر داده 
نخواهد شد.

لذا پیمانکاران واجد شرایط با سوابق کاری مرتبط  با حداقل رتبه 
و  تولیدکنندگان مجاز  یا  نمایندگیها  5 رشته آب)ردیف 1( و کلیه 
معتبر)ردیف2(می توانند جهت دریافت اطلاعات بیشتربا شماره تلفن 

01732426306)دفتر قراردادها( تماس حاصل نمایند.
۰۱۷3225۱3۱6شناسه اگهی- ۱۰95۷۱۴

استاندار گلستان با اشاره به اهمیت مدرسه سازی در 
روند رشد و تعالی دانش آموزان و آینده کشور اظهار 
از ساخت مدارس می گذرد  آبادانی کشور  راه  کرد: 
در  شناس  حق  هادی  عمومی،   روابط  گزارش  .به 
بنیاد علمی و آموزشی  افتتاح مدرسه ۶ کلاسه  آیین 
قلم چی در روستای حیدرآباد گرگان ضمن تبریک 
حلول ماه رجب تصریح کرد:در دهه فجر امسال 1۹۳1 
میلیارد تومان پروژه شامل ساخت راه ها، مدرسه ها، 
 ... و  گازرسانی  اینترنت،  بستر  ارتقا  بهداشت،  خانه 
در روستاهای استان افتتاح شده است.وی با اشاره به 
خدمات صورت گرفته افزود:دولت تدبیر و امید توجه 
است. داشته  روستاها  آبادانی  و  عمران  به  ای  ویژه 
استاندار گلستان گفت: از سال ۹2 تا به امروز 1800 

این  پایان  تا  کلاس درس در گلستان ساخته شده و 
دولت تعداد کلاس های درس ایجاد شده در استان 
یادآور شد:  می رسد. حق شناس  هزار کلاس  به 2 
خیرین در ساخت ۳۵ درصد مدارس استان همراهی 

می کنند که شایسته تقدیر است.وی تاکید کرد: امروز 
خرید کتاب برای کودکان و نوجوانان در سبد خرید 
خانواده قرار گرفته که در رشد فرهنگی نسل جدید 
تاثیر بسزایی دارد.استاندار گلستان خاطر نشان کرد: راه 
آبادانی کشور از ساخت مدارس با کیفیت می گذرد 
و ارتقا در شاخصه ساخت مدارس مسیر توسعه در 
آینده را هموار تر می سازد. حق شناس ضمن تقدیر از 
همت خیرین گفت: طرح آجر به آجر اقدامی خیرخوانه 
و ارزشمند است که کمک می کند سرمایه های خرد 
نقش تاثیرگذاری در مدرسه سازی داشته باشند.لازم 
به ذکر است در این مراسم مدرسه ۶ کلاسه بنیاد قلم 
چی در روستای حیدرآباد شهرستان گرگان با اعتبار ۳ 

میلیارد تومان افتتاح شد.

راه آبادانی کشور از ساخت مدارس می گذرد

خبر

۱۷۰ میلیارد تومان برای
 ساخت مسکن محرومان در

 استان گلستان پرداخت شد 

به گزارش  سیدمحمد حسینی صبح امروز 
در جلسه هماهنگی ساخت مسکن اقشار 
و پیگیری  تفاهم نامه هایی که با دستگاه های 
اجرایی منعقد شده است اظهار داشت: ۵8 
درصد از واحد مسکونی در روستاهای استان 
گلستان معادل حدود 110 هزار خانه غیرمقاوم، 
کم دوام و بی دوام است.وی افزود: وظیفه بنیاد 
مسکن نیز تأمین مسکن مناسب و مقاوم برای 
همه روستاییان در هر گوشه از این استان است 
که از سال 8۴ که طرح بهسازی و نوسازی 
واحدهای مسکونی در استان همزمان با سایر 
نقاط کشور آغاز شد تاکنون بیش از ۷۵ هزار 
واحد مسکونی در روستاها نوسازی و بهسازی 
شده است.مدیرکل بنیاد مسکن استان بیان 
داشت: در راستای تأمین مسکن مناسب برای 
اقشار مختلف، تفاهم نامه هایی را با دستگاه ها 
و نهادهای مختلف از جمله سپاه و بسیج 
استان، اوقاف و امور خیریه، ورزش و جوانان، 
سازمان صنعت، معدن و تجارت و غیره منعقد 
کردیم تا برای جامعه هدف آنان مسکن ارزان 
قیمت بسازیم.وی با اشاره به ساخت مسکن 
محرومان در استان و آخرین وضعیت این 
ساخت و سازها گفت: بهمن ماه پارسال و 
در پی تفاهم نامه سه جانبه بین بنیاد مسکن، 
سازمان برنامه و بودجه و استانداری گلستان 
کلنگ ساخت ۳ هزار خانه ویژه محرومان به 
زمین زده شد.حسینی افزود: به رغم شیوع 
کرونا و تأخیری که در عملیات عمرانی ایجاد 
شد، کار شناسایی ضربتی جامعه هدف طرح 
با اولویت مددجویان تحت پوشش نهادهای 
امام خمینی  امداد  کمیته  از جمله  حمایتی 
)ره(، بهزیستی و جامعه هدف حساب 100 
انجام و افراد برای دریافت تسهیلات معرفی 
شدند. وی گفت: در این طرح به متقاضیان 
۴0 تا ۵0 میلیون تومان تسهیلات با کارمزد 
۵ درصد و بازپرداخت 1۵ ساله و همچنین 
مبلغ 2۵ میلیون تومان به صورت بلاعوض 
مسکن  بنیاد  است.مدیرکل  شده  پرداخت 
استان با اشاره به اختصاص منابع اعتباری برای 
ساخت واحدهای مسکونی طرح محرومان 
بیان داشت: عملیات ساخت 2 هزار و ۷00 
واحد مسکونی در استان شروع شده و تعداد 
زیادی از آنها به بهره برداری رسیده اند.وی 
میلیارد  تاکنون ۵0  داشت:  اظهار  همچنین 
تومان به صورت بلاعوض و همچنین 120 
میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت برای 
ساخت این واحدهای مسکونی اختصاص 

داده شده است.
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فدراسیون جودو
 روزهای سختی را می گذراند

رییس فدراسیون جودو گفت: روزهای سختی 
را پشت سر می گذاریم و عده ای دنبال زمین 
زدن ورزش کشور هستند. آرش میراسماعیلی 
بعد از برگزاری مجمع انتخاباتی هیات جودو 
گلستان در گفت و گو با ایرنا اظهار داشت: 
در خارج کشور دشمن و نتانیاهوها مشخص 
هستند اما در داخل برخی افراد همان نقش را 
و حتی بیشتر و پررنگ دارند که باید با آنان 
بیان  کرد.وی  مبارزه  خارجی ها  از  جدی تر 
داشت: این افراد سعی دارند تا برای همیشه 
بر همین  و  کنند  تعلیق  را  جودوی کشور 
اساس گزارشات واهی به دادگاه عالی ورزش 
می فرستند.وی خاطرنشان کرد: برخی از این 
افراد به دنبال زدن و تخریب میراسماعیلی 
)رییس فدراسیون( هستند اما کارهایشان باعث 
ضربه زدن به مجموعه جودو و ورزش کشور 
شده است.میراسماعیلی با بیان اینکه اختلاف 
سلیقه ها در داخل خانواده نباید باعث ضربه 
زدن به جودو شود، تاکید کرد: 2۶ شهریور 
گذشته با هیات ۶ نفره متشکل از وکلا و 
شهود در دادگاه )بین المللی( حاضر شدیم و 
یک روز سخت و سنگین ۹ ساعته را پشت 
سر گذاشتیم؛ اسناد، مدارک و لوایح را ارائه و 
از حقانیت ورزش ایران دفاع کردیم.رییس 
فدراسیون جودو بیان داشت: متاسفانه برخی 
سیگنال  سری  یک  کشور  داخل  در  افراد 
به ارگان های مختلف و فدراسیون  جهانی 
حتی  است،  بدی  خیلی  کار  که  می دهند 
به راحتی  کوچک ترین تنش در داخل که 
قابل حل است را انتقال می دهند، این رفتارها 
نیست.گفتنی  خوب  کشور  ورزش  برای 
با  فدراسیون جهانی جودو  اختلاف  است 
فدراسیون ایران که نتوانستند برای حل آن 
توافق کنند در دادگاه عالی ورزش در حال 
رسیدگی است و گفته شده نتیجه آن طی 
می شود.میراسماعیلی  اعلام  آینده  روزهای 
در خصوص حواشی انتخابات امروز هیات 
جودوی استان گلستان که فقط با یک کاندیدا 
برگزار شد، گفت: باید قبول کنیم در گلستان 
اختلاف شدیدی وجود دارد و سعی کردم 
شرایط برای اتحاد و همدلی ایجاد شود اما 
زمان زیادی در اختیار نداشتم.وی با پذیرش 
جودوی  هیات  انتخابات  در  خود  قصور 
گلستان افزود: مقصر من هستم که به علت 
دادگاه  پرونده  پیگیری  و  کاری  مشکلات 
عالی ورزش نتوانستم زودتر به گلستان بیایم 
تا مشکلات پیش از مجمع حل و فصل شود؛ 
البته جلسات دیگری برگزار خواهد شد تا 
اهالی ورزش جودو در گلستان به اتحاد و 
همدلی برسند.به گزارش ایرنا انتخابات هیات 
جودو استان گلستان امروز بدون نتیجه و با 
برخی حواشی پایان یافت.تنها کاندیدای هیات 
جودو گلستان تنها موفق به اخذ ۷ رای موافق 
مجمع شد و ۹ عضو دیگر با رای سفید به 
نوعی مخالفت خود را با روند انتخابات اعلام 
کردند.مهدی بیگی مدیر کانون های فرهنگی - 
هنری مساجد گلستان و محمدعلی نودهی از 
ورزشکاران مدال آور جودوی استان برای این 

انتخابات تایید صلاحیت شده بودند.

چراغ کارخانه  ای
 بزرگ که بعد از مرگ 
مالکش خاموش شد

مشکلات  که  شنیده ایم  همیشه  شاید 
طمع  یا  خصوصی سازی  به  مربوط 
تصاحب زمین یا انباشته شدن بدهی های 
سرسام آور باعث تعطیلی کارخانه ای شده 
اما کارخانه ای بزرگ در گلستان قرار دارد 
که چرخ تولیدش سالهاست بعد از فوت 
مالک اصلی از کار افتاده است.مشکلات 
کارخانه نئوپان شموشک از سال 1۳88 
و بعد از فوت مسعود درویش مالک این 
کارخانه شروع شد.  به گزارش ایسنا، 
قید  در  که  زمانی  تا  درویش  مهندس 
حیات بود همواره به کار و تولید و ایجاد 

اشتغال برای جوانان علاقه زیادی داشت 
نمونه  کارآفرین   88 سال  در  حتی  و 
ملی هم شد.بعد از فوت او، کارخانه به 
دست وارثین افتاد و آنها نتوانستند ادامه 
دهنده راه پدر باشند. کارخانه رفته رفته 
شد  انباشته  بدهی ها  ایستاد؛  تولید  از 
روزی شان  که  کارگر  از 200  بیش  و 
بیکار  می آوردند،  دست  به  راه  این  از 
گلستان  استان  قضایی  شدند.مسئولان 
تسویه  به منظور  سال،  چندین  از  پس 
معوقات چندین ماهه کارگران، دستور 
از ماشین آلات کارخانه  مزایده بخشی 
را دادند و ماشین آلاتی که سال ها روزی 
دهنده خانوارهای زیادی بود، به صورت 
کیلویی به فروش رسید!طی این سال ها 
این  خروج  برای  زیادی  تلاش های 
کارخانه از بن بست انجام شد و مسئولان 
زیادی ورود پیدا کردند اما تلاش آنها به 
نتیجه نرسیده است. فرماندار کردکوی 
نئوپان  کارخانه  گفت:  باره  این  در 
از کارخانجات بزرگ  شموشک یکی 
تعطیلی آن  از  اما سال ها  منطقه است 
می گذرد. متأسفانه سرمایه بزرگ ملی 
ما در این منطقه خوابیده و روز به  روز 
در حال تخریب است. ابراهیم قدمنان 
خاطرنشان کرد: در زمان استاندار قبل و 
استاندار فعلی چندین جلسه را برای حل 
مشکل این کارخانه در محل فرمانداری 

و استانداری برگزار کردیم. سرمایه گذار 
برای احیای این کارخانه اعلام آمادگی 
کارخانه  از  هم  بازدیدی  و  بود  کرده 
انجام داد اما تاکنون به نتیجه نرسیدیم. 
فرماندار کردکوی بیان کرد: برای احیای 
خانواده  که  است  نیاز  حتماً  کارخانه 
مهندس درویش به عنوان صاحبان اصلی 
کارخانه، پای کار بیایند اما متأسفانه هنوز 
این کار انجام نگرفته است. وی افزود: 
این خانواده به تنهایی نمی تواند کارخانه 
را مجدداً راه اندازی کند و نیاز به شریک 
تجاری جدید دارد و ضمن اینکه دولت 
نیز باید از آنها حمایت کند. قدمنان گفت: 
اگر کارخانه دوباره فعالیتش را آغاز کند، 
بیش از ۳00 نفر مشغول به کار خواهند 
شد و بخش زیادی از مشکلات اشتغال 
در این منطقه برطرف خواهد شد. معاون 
هماهنگی امور اقتصادی استاندار گلستان 
نیز بیان کرد: مشکلات این کارخانه از 
زمان فوت مالک اصلی آن شروع شد. 
در آن زمان به منظور پرداخت بخشی از 
بدهی کارخانه، ماشین آلات آن به مزایده 
گذاشته و از کارخانه خارج شد. ابراهیم 
کریمی با اشاره به اینکه اکثر فرزندان 
مالک این کارخانه در خارج از کشور 
زندگی می کنند، افزود: این کارخانه امروز 
بدهی سنگینی به بانک ها و ادارات آب، 
برق، گاز، مالیات، دارایی و غیره دارد. 

کریمی با اشاره به ورود استاندار به این 
موضوع گفت: هفته های قبل در 2 جلسه 
ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان به 
شموشک  نئوپان  کارخانه  موضوع 
امور  هماهنگی  شد.معاون  پرداخته 
اقتصادی استاندار گلستان بیان کرد: هفته 
گذشته همزمان با افتتاح پروژه های دهه 
فجر در گنبدکاووس، به اتفاق استاندار 
گلستان از کارخانه نئوپان این شهر بازدید 
نئوپان  اینکه کارخانه  به  با توجه  شد. 
گنبدکاووس متعلق به بنیاد مستضعفان 
است، استاندار پیشنهاد کردند که بنیاد به 
موضوع احیای کارخانه نئوپان شموشک 
استاندار  کرد:  تصریح  کند.وی  ورود 
اعلام کردند که مهندس فتاح را برای 
نئوپان گنبدکاووس  از کارخانه  بازدید 
و شموشک به گلستان دعوت خواهند 
کرد و این نوید را دادند که نظر موافق 
با  کریمی  گرفت.  خواهند  را  ایشان 
اینکه زیرساخت فیزیکی در  به  اشاره 
کارخانه فراهم است، گفت: امیدواریم 
با ورود بنیاد مستضعفان، این کارخانه 
بزرگ استان به چرخه تولید بازگردد. به 
گزارش ایسنا، انتظار می رود در سالی که 
به  نام "جهش تولید" نامگذاری شده، هر 
چه زودتر گامی اساسی در جهت رفع 
مشکل این کارخانه و تحقق عملی شعار 

سال برداشته شود.

تملک واحدهاي صنعتي متوقف مي شود
با  گلستان گفت:  دادگستري  رییس کل 
راي وحدت رویه که دیوان عالي کشور 
صادر کرده است، تملک واحدهاي صنعتي 
توسط بانک ها متوقف مي شود.به گزارش 
دادگستري  کل  رییس  عمومی،  روابط 
گلستان گفت:  با راي وحدت رویه که 
دیوان عالي کشور صادر کرده است، تملک 
واحدهاي صنعتي توسط بانک ها متوقف 
مي شود. هادي هاشمیان در نشست هم 
گرامیداشت  صنعتي  واحدهاي  اندیشي 
دنبال  ها  بانک  داشت:  اظهار  فجر  دهه 
بهانه اي براي تملک واحدهاي تولیدي 
بودند که با صدور این راي، بهانه ها گرفته 
شد.وي با اشاره به اینکه تعداد زیادي از 
بانک ها، همراهي خوبي براي کمک به امر 
تولید داشته و دارند، افزود: دستور رییس 
محترم قوه قضاییه نیز این است که بانک 
ها حق تملک واحدهاي صنعتي را ندارند. 
هاشمیان افزود: با تملک واحدهاي بدهکار 
از سوي بانک، بي شک اولین متضرر بانک 
است چرا که واحد تعطیل نه تنها بدهي اش 
را پرداخت نمي کند بلکه حجم بدهي اش 
هم مضاعف مي شود، کارخانه تعطیل مي 
شود و معضلات اجتماعي زیاد مي شود.

وي ادامه داد: تملک باید آخرین مرحله 
که  درحالي  باشد  ها   بدهي  اخذ  براي 
بانک ها، اجراي ثبت و دادگستري اولین 
راه را تملک واحد صنعتي یا ملک پیگیري 
مي کنند. رییس کل دادگستري گلستان با 
اشاره به اجراي طرح تحول در قوه قضاییه 
خاطرنشان کرد: در طرح تحول کارخانه 
باید فعال باشد تا بتوان  بدهي ها و دیون 
را  از چرخش فعالیت کارخانه مطالبه کرد.
هاشمیان تاکید کرد: در استان گلستان همه 
دستگاههاي کم و زیاد در خدمت تولید 

بوده که البته باید از همه ظرفیت آنها براي 
رونق تولید استفاده شود. به گفته وي در 
سند تحول بناست دستگاههاي اجرایي و 
قضایي با همه ظرفیت در خدمت تولید 
باشند و این اطمینان به مدیران واحدهاي 
تولیدي داده مي شود که با تمام ظرفیت 
براي کمک به رفع مشکلات آنها و رونق 
بخشي به حوزه تولید تلاش کنیم.مدیرعامل 
شرکت شهرک هاي صنعتي گلستان گفت: 
در حال حاضر از 80۳ واحد تولیدي بهره 
اله  بردار 22۴ واحد راکد است. حجت 

خلیل زاده اظهار داشت: تلاش هاي زیادي 
براي بازگرداني این واحدها به چرخه تولید 
انجام شد ولیکن بخشي از این واحدها به 
دلیل اختلاف وراث و شرکا، تملک بانک 
ها و مستهلک شدن ماشین آلات موفق به 
بازگشت به چرخه تولید نشدند.وي افزود: 
با توجه به اینکه واحدهاي تولیدي راکد 
در اختیار مالک آن است به همین جهت 
نمي توان واحد را باز پس گرفت بلکه 
باید نسبت به احیاء آن اقدام کرد که این 
ظرفیت در دستگاه قضایي وجود دارد. وي 
افزود: 1۶۷ واحد تولیدي راکد در سه سال 
گذشته به چرخه تولید برگشت و تنها در 
سال جاري ۴1 واحد تولیدي مجدد فعالیت 
خود را شروع کردند که این نشان دهنده 
پیگیري و حمایت از حوزه تولید است.وي 
یادآور شد: این شرکت براي بازپس گیري 
زمین هاي راکد نیز طي چند سال گذشته 
تلاش هاي قابل توجهي کرده و ضمن 
خلع ید این اراضي، زمین ها را در اختیار 
متقاضیان سرمایه گذاري جدید قرار داد.
دادستان مرکز گلستان نیز خواستار تقویت 
امکانات زیربنایي در شهرک ها و نواحي 

صنعتي استان شد.

پایش مستمر شیوع
 کرونا در گلستان

هادی حق شناس اظهار داشت:  متأسفانه 
روند شیوع کرونا در استان رو به افزایش 
است اما هنوز درگیر موج چهارم بیماری 
به  استان  وضعیت  گفت:  نشده ایم.وی 
و  است  پایش  در حال  مستمر  صورت 
رعایت  در  مردم  همکاری  با  امیدواریم 
پروتکل های بهداشتی شیوع پیک بعدی 
گلستان  بیفتد.استاندار  تأخیر  به  بیماری 
گفت: در صورتی که روند شیوع بیماری 
افزایش بیشتری داشته باشد ناچار هستیم 
محدودیت های بیشتری را در نظر بگیریم 

اما در حال حاضر همان محدودیت های 
قبلی در استان اعمال می شود.وی توضیح 
داد که ورود پلاک های غیربومی به استان 
ممنوع بوده و همچنین منع تردد شبانه نیز از 
ساعت 21 تا سه صبح در شهرهای نارنجی 
و زرد اعمال می شود.حق شناس گفت: در 
حال حاضر سه شهرستان گرگان، علی 
آبادکتول و بندرگز در وضعیت هشدار و 
نارنجی قرار دارند و ۶ شهر نیز در وضعیت 
آبی و ۵ شهرستان هم در وضعیت زرد قرار 
دارند. وی با اشاره به آغاز واکسیناسیون 

کرونا در استان بیان داشت: خوشبختانه 
واکسیناسیون کارد درمان با اولویت کارکنان 
آغاز  ویژه  مراقبت های  در بخش  شاغل 
شده است و امیدواریم با همکاری مردم 
کنیم.استاندار  تجربه  را  بهتری  روزهای 
این  با  مقابله  راه  بهترین  گلستان گفت: 
بیماری در شرایط فعلی استفاده از ماسک، 
پروتکل های  و  فیزیکی  فاصله  رعایت 
بهداشتی است و برای کنترل و مهار و 
همچنین قطع زنجیره انتقال بیماری نیاز 

به مشارکت همه مردم داریم.
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رفع تصرف 6۰ میلیاردی
 اراضی ملی گلستان 

رفع  از  گلستان  انتظامی  فرمانده  جانشین 
استان خبرداد  اراضی  از  تصرف ۴۹ هکتار 
و گفت: طبق اعلام کارشناسان ارزش این 
زمین ها ۶0 میلیارد ریال برآورده شده است.

به گزارش مهر، سرهنگ فرزاد تاجره اظهار 
مرحله  سومین  اجرای  راستای  در  کرد: 
زمین  پدیده  با  مبارزه  سراسری  طرح  از 
ماموران  کار  دستور  در  مراتب  خواری، 
قرار گرفت. استان  اقتصادی  امنیت  پلیس 
و همکاری  وقفه  بی  با تلاش  افزود:  وی 
سازمان های ذیربط، ماموران موفق شدند 
بیش از ۴۹ هکتار از اراضی ملی را که به 
صورت غیرقانونی در سطح استان تصرف 
فرمانده  کنند.جانشین  آزادسازی  بود  شده 
انتظامی استان گلستان بیان کرد: برابر اعلام 
کارشناسان ارزش ریالی زمین های آزاد شده 
۶0 میلیارد ریال برآورده شده است.تاجره با 
تاکید بر مقابله بی امان پلیس با سودجویان و 
مجرمان، گفت: در این راستا ۶ متهم دستگیر 
که پس از تشکیل پرونده به مراجع قضائی 

معرفی شدند.

افزایش دما و احتمال
 حریق در جنگل ها

سرپرست اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری 
حفاظتی  نیروهای  باش  آماده  از  گلستان 
دنبال  به  جاری  هفته  طی  طبیعی  منابع 
کل  اداره  نارنجی  سطح  هشدار  صدور 
عبدالرحیم  خبرداد.  استان  هواشناسی 
هشدار  صدور  دنبال  به  اظهارکرد:  لطفی 
مبنی  هواشناسی  کل  اداره  نارنجی  سطح 
بر افزایش نسبی دما و وزش باد شدید و 
طوفان همه نیروهای حفاظتی منابع طبیعی 
طی نیمه دوم هفته جاری در آماده باش 
هستند.وی افزود: پیرو هشدار شماره 1۴ 
گرفته  صورت  پیش بینی های  هواشناسی 
عمده دامنه فعالیت این سامانه هواشناسی 
ماه خواهد  بهمن   2۹ روز چهارشنبه  در 
استان  شرق  شهرستان های  که  بود 
موضوع  این  از  را  پذیری  تأثیر  بیشترین 
بر همین  بیان کرد:  خواهند داشت.لطفی 
باش  آماده  و  تمهیدات لازم  اساس همه 
در  لازم  تجهیزات  و  ادوات  و  نیروهای 
احتمالی  حریق  هرگونه  بروز  راستای 
در نظر گرفته شده است.وی تأکید کرد: 
و  پیشرو  هواشناسی  شرایط  به  توجه  با 
امکان توسعه سریع حریق، هم استانی ها 
که به عرصه های طبیعی مراجعه می کنند 
گونه  هر  کردن  روشن  از  الامکان  حتی 

آتش خودداری کنند.

گفتگو با آلن جاهد نونهال
 آینده دار فوتبال ترکمن صحرا 

هیچ موقع زادگاهم گنبد 
را فراموش نخواهم کرد

■  آنامحمد بیات 

آلن جاهد فرزند جلال متولد 8۵/12/۷ 
گنبدقابوس در 8 سالگی به علت علاقه 
وارد عرصه ورزش فوتبال شدند. ابتدا 
تیم عقاب گنبد  به  در سن 8 سالگی 
پدربزرگ  اصلی وی  پیوستند. مشوق 
ایشان مرحوم حاج خدای  وردی علاقی 
 ـکمال  بود. آلن نزد مربیان مجید ابهری 
آق آموزش اولیه را طی و سه سال در تیم 
یاد شده بازی کردند. سپس به علت عدم 
تیم داری از تیم عقاب در سن 11سالگی 
به سراغ تیم پدیده گنبد به سرپرستی 
عبدالجلیل گل چشمه رفتند.  گل چشمه، 
بازیکن اسبق تیم تراکتورسازی تبریز و 
لیگ  آقای  رضوی،  خراسان  ابومسلم 
فوتبال ایران بودند، آلن جاهد در همان 
ایام در تیم یاد شده 2 سال بازی کردند، 
البته در حین بازی فوتبال به درس نیز نگاه 
ویژه داشته اند، آلن نوجوان در تیم عقاب 
اولین تیمی بود  که بازی کردند، سپس از 
طرف مربیان استعدادیاب گلستان وی را 
به نونهالان تیم ملی دعوت کرده اند. این 
انتخاب اولین قدم نوجوان گنبدی بود 
که در کوهسار کرج در حضور بزرگان 
فوتبال و آکادمی های مطرح کشور  زیر 

ذره بین قرار گرفت.  
هادی  توسط  کرج  کوهسار  در   *
مهدوی کیا(  مهدی  )برادر  مهدوی کیا 

انتخاب  ملی  تیم  سرشناس  بازیکن 
شد که همان ایام آلن 12 ساله بوده اند. 
که  دارد  نکته ضرورت  این  یادآدوری 
هادی مهدوی کیا نیز یکی از بازیکنان 

مطرح کشور در سطح ملی بوده اند.  
کارشناسان  توسط  انتخاب  از  بعد 
در  تهران  در  کیا  فوتبال  آکادمی  خبره 
رده نونهالان شهریور 1۳۹۹ در تست 
انتخابی به عنوان یکی از  بهترین بازیکن 
انتخاب شده اند و مهرماه 1۳۹۹ با آکادمی 
ذیل  گفتگوی  بسته اند.   قرارداد  کیا 
تیم شهدای ترکمن صحرا در  دفتر  در 
گنبدکاووس با حضور مسعود علاقی 
ـ رشید قره باشی در محیطی دوستانه 

صورت گرفته که در ذیل می آید.  

از آکادمی کیا بگویید؟ آکادمی فوتبال 
کیا با مدیر مسئولی مهدی مهدوی کیا 
از  یکی  مهدوی کیا  هادی  مدیریت  و 
در  کشور  فوتبال  مطرح  آکادمی های 
بین المللی می باشد که  تهران و سطح 
توسط مربیان مجرب در حیطه آموزش 
 ـپراگماتیک و بدن سازی آموزش  تئوری 
داده می شود. حتی زبان خارجی ترجیحاً 
انگلیسی هم آموزش می دهند و تمام 

امکانات مهیا می باشد.  

فوروارد  در  کیا   نونهالان  تیم  در 
هستید؟ نخیر، در دفاع آخر بازی می کنم. 

است  رایگان  آکادمی  در  آموزش 
یا ... ؟ هزینه آموزش حتی بازی های 
تورنمنت های مطرح فیفا در خارج کشور 
)ترجیحاً اروپا( هم رایگان می باشد. البته 
بعد از ورود من به علت شیوع ویروس 
کرونا فعلاًَ سفر ورزشی صورت نگرفت 
ولی هزینه تحصیل و جانبی و مکان 
به عهده ی خودم می باشد، استثنائاً برای 

افراد بی بضاعت مکان تهیه می کنند.  

وضعیت تحصیل همراه فوتبال آن هم 
در آکادمی مطرح کشور برایتان سخت 
نیست؟ تحصیل و آموزش فوتبال توسط 
دائی بزرگوارم مسعود علاقی مدیریت 
را  تهران  در  منزلشان  ایشان  می شود، 
با همکاری  در اختیار من گذاشتند و 
خانواده ام در منطقه ۷ تهران در مدرسه ی 
هدایت دولتی ثبت نام کردم و در کلاس 
از  می باشم  تحصیل  مشغول  هشتم 
کرونایی  شرایط  در  درسی ام  وضعیت 

راضی هستم.

تأثیر محیط با توجه به اینکه در شهرستان 
در  هم اکنون  و  می کردید  زندگی 
سکونت  نوجوانی  سن  در  پایتخت 
دارید، چگونه است؟ محیط که تأثیر 
ولی  مشکلاتی هم هست،  قطعاً  دارد 

بسیار عالی و سطح  فوتبالی  امکانات 
تحصیل علیرغم وضعیت کرونایی بسیار 
خوب است. من هنوز 1۴ ساله هستم 
دلم برای شهرم و خانواده ام تنگ می شود. 
 ـپدرم اوایل آخر هر هفته مرا  دائی ام 
با خود با وسیله شخصی به زادگاهم 
نزد خانواده  می آوردند که جای تشکر 
تهران  با محیط  دارد، هم اکنون  بسیار 

خودم را وفق دادم. 

آیا نخبگان دیگر  ورزشی در رشته 
فوتبال از استان و گنبد توسط آکادمی 
کیا انتخاب شده اند؟ بله، پتانسیل گنبد 
در رشته فوتبال بنا به اظهارات مربیان خبره 
آکادمی کیا بسیار است. متأسفانه بعضاً 
به علت ناکافی  بودن بنیه مالی و عدم تهیه 
مسکن از فعالیت ورزشی در پایتخت و 

شهرهای بزرگ محروم می شوند.  

چه برجستگی و امتیاز نسبت به بقیه 
نونهالان در فوتبال داشتند که انتخاب 
شدید؟ اندام مناسب، )هیکل استخوانی(، 
تکنیک فوتبالی متوسط به بالا، قدرت 
پرش خوب و ضربه سر ایده آل به نظرم 
باعث انتخاب بنده توسط بزرگان فوتبال 

و مربیان خبره آکادمی کیا شده ام. 

تاثیر  مربیان  کدام   شما  انتخاب  در 
من  انتخاب  در  داشتند؟  به سزایی 
خیلی ها نقش داشتند. تشویق معلمان 
مدرسه، پدرم، پدربزرگم،  دایی بزرگوارم 
مسعود علاقی، مربیان تیم های عقاب، 
آق،  کمال  ابهری،  مجید  گنبد،  پدیده 
عبدالجلیل گل چشمه و مربی بدنسازی 
بنده مربی سرشناس استاد جبار دولو و 
فرزند آکادمیک ایشان تایماز دولو و ... که 
نسبت به خیلی ها حضور ذهن ندارم اگر 

از قلم افتاده باشند معذرت می خواهم.

بازی و تمرین در شهرستان و پایتخت 
را چگونه ارزیابی می کنید؟ شهر گنبد 
فراموش  هیچ وقت  است.  زادگاهم 
در  ورزشی  امکانات  ولی  نمی کنم 
قابل  و  است  کم  بسیار  شهرستان 
پایتخت حتی مراکز استان  با  مقایسه 
و بعضی شهرهای بزرگ نیست. گنبد 
ندارد.  آکادمی  هنوز  استعداد  علیرغم 
تهران علیرغم مشکلات خاص برای 
افراد شهرستانی امکانات بیشتری در 
ولی  دارد  تحصیل  و  ورزش  عرصه 

هزینه مالی بالاست. 

عنوان  به  جنابعالی  کیا  آکادمی  در 
نخبه ی  ورزشی نونهالان در عرصه 
فوتبال در سطح استانی، کشوری یا 
در  بازی  می کنید؟  بازی  بین المللی 
استان  دسته 1  در سطح  فعلاً  آکادمی 

و  کشوری  سطح  در  آنگاه  تهران،  
آینده  در  البته  بود،  خواهد  بین المللی 
اردوی بین المللی خواهیم داشت فعلًا 
اردو،  به  اعزام  از  کرونا  شیوع  به علت 

بازی های بین المللی منتفی می باشد.  

تا چه حد امیدوارید در سطح کشوری 
به  با توجه  بزنید  بین المللی توپ  و 
اینکه در آکادمی مطرح کشوری عضو 
هستید و انتخاب شدید؟ ان شاءالله به 
امید خدا آرزوی بسیار دارم رشد کنم 
بسیار  من  وضعیت  از  مربیان  چون 

راضی هستند.  

 ـترکمن صحرا  آیا از استان گلستان 
 ـگنبدقابوس بازیکنانی در رده شما 
هستند در تهران و آکادمی کیا عضو 
باشند یا انتخاب شده باشند؟ چهار نفر 
هستند. اعتراف نمایم پتانسیل گلستان 
فوتبال  در  ترکمن صحرا  خصوصاً 
نیست  من  این حرف  بالاست.  بسیار 
می کنند.  اذعان  آکادمی  مدیران  بلکه 
متاسفانه بعضی ها به علت عدم توان مالی 

نمی توانند در پایتخت ماندگار شوند.  

الگوی شما در ورزش فوتبال کدام 
بازیکن می باشد و از نظر اخلاقی به 
کدام مربی نظر مساعد و ویژه دارید؟ 
هستید؟   راضی  کیا  آکادمی  از  آیا 
الگوی من در فوتبال شجاع خلیل زاده 
و  می باشد  پرسپولیس  سابق  بازیکن 
در حیطه اخلاقی، ورزشی استاد جبار 
دولو،  الگوی اخلاقی من است. وی در 
شایانی  کمک  من  رشد  در  بدن سازی 
کردند و از آکادمی کیا هم بسیار راضی 
هستم خصوصاً آقای هادی مهدوی کیا 
پایه،  فوتبال  عرصه  در  آکادمی  مدیر 
کمک ها و آموزش هایی که می دهند بسیار 
کارساز است که جای تشکر بسیار دارد.  

بفرمایید؟خواستن  دارید،  ناگفته  ای 
توانستن است. علاقه و استعداد مکمل 
تشکر  ضمن  پایان  در  و  همدیگرند 
فعال  قره باشی  رشیده  و  جنابعالی  از 
داراییان  از  خواهشی  فوتبال،  عرصه 
دارم.  ترکمن صحرا  و  گنبدقابوس 
پتانسیل ورزشی خصوصاً فوتبال منطقه 
بسیار است، بزرگواران اگر در تهران یا 
اختیار  در  دارند  امکاناتی  کلان شهرا 
فوتبال  آکادمی های  منتخب  بازیکنان 
قرار داده و تحت پوشش قرار بدهند 
تا استعدادها شکوفا شود. در خاتمه از 
مدیر مسئول آکادمی  کیا آقای مهدی 
مهدوی کیا و مدیر مجموعه تهران آقای 
مرا  که  سپاسگزارم  مهدوی کیا  هادی 
پذیرفتند تا در آکادمی مطرح کشوری 

و بین المللی عضو شوم.

))

))

کارشناس فوریت های اجتماعی بهزیستی گلستان با اعلام 
استان گفت: ۹۵  افزایش 18 درصدی کودک آزاری در 
درصد از مجموع 12۷ مورد کودک آزاری امسال گلستان 
توسط والدین انجام شد. به گزارش ایرنا، هانیه قاسمی 
اظهار داشت: بیشترین موارد کودک آزاری امسال گلستان 
در شهرستان های گمیشان، علی آباد و گرگان گزارش شده 
است.وی علت اغلب این رفتارها را معتادبودن کودک 
آزاران دانست و گفت: ۴۵ درصد این کودک آزاری ها از 
نوع غفلت در تربیت و رسیدگی کودک در مراحل رشد، 

2۵ درصد آزار جسمی، 2۵ درصد آزار عاطفی و روانی 
و ۵ درصد آزار جنسی است.به گفته قاسمی ۶0 درصد 
از کودکان خشونت دیده امسال گلستان دختر بودند که 
بخش عمده این آزارها در گروه سنی ۵ تا 1۳ سال صورت 
گرفت.کارشناس فوریت های اجتماعی بهزیستی گلستان 
افزود: خانواده هایی که در آن کودک آزاری انجام می شود 
در ابتدا با اعزام مددکار و روانشناس مورد حمایت قرار 
می گیرند اما در صورت تکرار آزارها و طبق قانون حمایت 
از اطفال و نوجوانان، حضانت سرپرستان با حکم قضایی 

سلب می شود.وی گفت: امسال حضانت 2۴ کودک در 
گلستان به دلیل نبود شرایط زندگی در کنار خانواده از 
والدین سلب شد و این کودکان راهی پرورش گاه شدند. 
قاسمی اظهار داشت: شهروندان در صورت مشاهده موارد 
کودک آزاری با خط تلفنی 12۳ اورژانس اجتماعی تماس 
گرفته و اطلاعات کامل و دقیق از محل و مشخصات 
بگذارند.اورژانس  اجتماعی  اورژانس  اختیار  در  کودک 
اجتماعی استان گلستان با 111 نیرو در تمام شهرستان های 

استان به صورت شبانه روز آماده پاسخگویی است.

امسال 127 کودک آزاری  در گلستان رخ داد
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5۰ هزار هکتار دیگر از
 اراضی استان گلستان تا پایان 

دولت زهکشی می شود 
 

علی مراد اکبری ظهر امروز در جلسه بررسی 
وضعیت و عملکرد پروژه بزرگ زهکشی 
استان گلستان اظهار داشت: با توجه به پیشنهاد 
ما برای اجرای ۵0 هزار هکتار دیگر زهکشی 
استان در صورت تامین اعتبار و قول تامین آن 
توسط رئیس جمهور، مصمم هستیم تا پایان 
دولت این اتفاق مهم توسط جهادکشاورزی 
رقم بخورد.وی گفت: هم پوشانی با وزارت 
نیرو، برنامه زمان بندی و تسریع در شروع 
کار، مستندسازی مراحل اجرای کار از نکات 
آب  است.معاون  زهکشی  اجرای  در  مهم 
و خاک وزیر جهاد کشاورزی بیان داشت: 
اولویت اجرای زهکشی مورد نظر باید در 
اراضی و مکان هایی که در معرض سیل قرار 
دارند، باشد. ضمن اینکه برنامه ریزی برای 
از  استفاده  استحصال،  قابل  از آب  استفاده 
نیروهای بومی، انجام کار در دو شیفت کاری 
و پیگیری روند اجرای زهکشی به صورت 
جلسات هفتگی پیگیری شود.وی خاطرنشان 
کرد: اجرای طرح زهکشی علاوه بر اصلاح 
خاک، افزایش تولید محصولات کشاورزی 
از  استان گلستان  در  و  دارد  پی  در  را هم 
ظرفیت قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا )ص( 
برای اجرای آن استفاده شده است. مختار 
مهاجر، رئیس سازمان جهادکشاورزی استان 
نیز در این جلسه اظهار داشت: با تلاش و 
کوشش تمامی دست اندرکاران در گلستان 
از ابتدای اجرای این پروژه تاکنون ۷8 هزار 
هکتار عملیات زهکشی اراضی اجرا و به بهره 
اجرایی  برداری رسید و همچنین عملیات 
بزرگ  پروژه  این  جدید  هکتار   هزار   ۵0
آغاز شده است.وی افزود: با بهره برداری از 
اجرای طرح زهکشی، اراضی، شاهد افزایش 
تولید محصولات کشاورزی در این اراضی 
هستیم. میزان تولید با اجرای این طرح در 
برخی مناطق استان از ۶00 تا ۷00 کیلوگرم در 
هکتار به سه تا ۴ برابر افزایش پیدا کرد.رئیس 
جهادکشاورزی استان با اشاره به افزایش 1۵0 
هزار تنی تولید محصول در استان با اجرای 
با اجرای طرح  بیان داشت:  طرح زهکشی 
زهکشی در 280 هزار هکتار از اراضی استان، 
میزان تولید محصولات کشاورزی ۴۵0 تا ۵00 

هزار تن افزایش خواهد یافت.

 محمدرضا کیوانفر برنده 
جایزه جشنواره عکس لیتوانی شد

محمد رضا کیوانفر با مجموعه عکس »جایی 
که من مُردم« برنده بخش پولاروید جشنواره 
روابط  لیتوانی شد.به گزارش  سلفیزولیشن 
اسلامی  ارشاد  فرهنگ و  اداره کل  عمومی 
گلستان، مجموعه عکس »جایی که من مُردم« 
در دوران کرونا و با موضوع خلوت انسان و 
رجوع به خود تولید شده است و جزو سه 
برنده این فستیوال در سال 2021 شد.گفتنی 
است 20 فریم از مجموعه »جایی که من مردم« 
که در شهرهای مختلف ایران تولید شده است 

در کتاب فستیوال چاپ می شود.

کاهش قیمت ماهی در شیوع کرونا
فراوانی دسته های ماهی در پهنه های آبی 
مشمول فعالیت صیادان گلستان در کنار 
کمبود  و  هوایی  و  آب  مساعد  شرایط 
مشتری به خاطر کرونا سبب شده تا قیمت 
ماهی بویژه از نوع کپور در بازارچه های 
کاهش  کشور  شمال  خطه  این  ساحلی 
محسوسی را تجربه کند. به گزارش ایرنا، 
سرکشی از بازار ماهی فروشی بندرترکمن 
حکایت از آن دارد که قیمت ماهی کپور 
طی روزهای اخیر دست کم 1۵ درصد 
کاهش یافته است.  اکنون در بازار ماهی 
وزن  با  کپور  ماهی  بندرترکمن  فروشی 
800 گرم ۳80 هزار ریال و با وزن یک 
کیلو و بالاتر بین ۴20 تا  ۴۵0 هزار ریال 
با  کپورهای  همچنین  شود؛  می  عرضه 
وزن بین ۵00 تا 800 گرم نیز قیمتی بین 
۳10 تا ۳۵0 هزار ریال دارند.ماهی سفید 
تا ۶00 هزار  با وزن 800 گرم ۵00  نیز 
ریال و با وزن یک کیلو ۷00 هزار ریال 
عرضه می شود و آنجا که مشتری کم است 
بعضا شامل تخفیف هم می شود.به گفته 
مسوولان دانشگاه علوم پزشکی گلستان 
شیوع کرونا در این استان در حال افزایش 
است و همین موضوع سبب اعمال سخت 
گیری و منع تردد گردشگران و مسافران 

شده است.علی دهقان یکی از فروشندگان 
بازار ماهی کاهش قیمت را طبیعی دانسته و 
معتقد است که به خاطر فرارسیدن فصل 
اصلی صید ماهی کپور و نیز نزدیکی زمان 
صید ماهی سفید، بازار گوشت سفید به 
نفع مصرف کننده شده است. وی گفت: 
به سبب تغییر دمای آب و فصل مهاجرت 
صید ماهی کپور همه ساله در اواخر بهمن 
ماه تا اسفند ماه افزایش محسوسی می یابد. 
وی افزود: از دیگر سو تالارها و رستوران ها 
گردشگر  و  مسافر  هستند،  تعطیل  نیمه 
هم کم شده است بنابراین کاهش قیمت 

ماهی طبیعی است زیرا آبزیان اگر سریع 
به بازار و دست مصرف کننده نرسد امکان 
فسادشان وجود دارد پس با کاهش تقاضا؛ 
قیمت هم افت می کند که اگر همین روند 
ادامه داشته باشد شرکت های پره با زیان 
سواحل  در  می شوند.ماهی گیری  مواجه 
خزر به روش پره  انجام می شود به این 
تا  ارتفاع هفت  با  تورهایی  که  صورت 
10 متر و به طول حداکثر هزار و 200 
نیم  به صورت  قایق  به کمک یک  متر 
دایره در فاصله مشخصی از ساحل دریا 
)1۴ متری عمق دریا( گسترده و پس از 

انباشته شدن از ماهیان استخوانی شامل 
گونه های کفال، سفید و کپور به وسیله 
تراکتور به ساحل کشیده می شود.معاون 
صید و بنادر ماهی گیری شیلات گلستان 
پیش از این گفته بود که در فصل صید 
گذشته هزار و 200 ماهی گیر در قالب 1۷ 
تعاونی پره موفق به صید ۳۵۷ تن ماهی 
استخوانی از دریای خزر شدند. به گفته 
محسن یحیایی؛ در فصل صید گذشته ۴۷ 
تن ماهی کپور، 2۹۴ تن ماهی کفال، ۵ 
تن ماهی سفید و 11 تن سایر ماهیان در 
گلستان صید شد. در همین رهگذر و بر 
اساس مشاهدات خبرنگار ایرنا باوجود 
گشت زنی ماموران یگان حفاظت از منابع 
آبزی شیلات گلستان، علاوه بر صیادان 
مجاز حاضر در شرکت های پره، صدها 
فروند قایق صیادی غیرمجاز همه روزه 
در پهنه آبی خزر مشغول صیادی هستند 
این  صید  میزان  از  برآوردی  و  آمار  که 
ماهی گیران در اختیار نیست. شغل بسیاری 
از اهالی شهرستانهای ساحلی بندرترکمن، 
گلستان  غرب  در  بندرگز  و  گمیشان 
ماهی گیری است و در کرانه خلیج گرگان 
و شهرستان کردکوی هم عده کمتری به 

این کار مشغولند.

تولید برق پاک ،
 رویکردی پدافندی است

مدیر عامل شرکت آب منطقه ای در دیدار 
با مدیر کل پدافند غیر عامل استان اظهار 
کرد: گلستان با بیش از 20 هزار کیلومتر 
مربع وسعت، 1۴ سد بزرگ مخزنی در 
دست بهره برداری با ظرفیت ذخیره سازی 
سالانه حدود 2۹0 میلیون متر مکعب آب 
و سطحی بالغ بر ۵ هزار هکتار دارد که 
می توان از این ظرفیت برای تولید برق 
با استفاده از پنل های خورشیدی استفاده 
کرد.به گزارش روابط عمومی سید محسن 
حسینی در این دیدار اظهار کرد: بخشی از 
اقدامات پدافند غیر عامل کارهایی است 
که باید دستگاه های اجرایی انجام بدهند، 

مثل حفاظت از تاسیسات، جانمایی سدها 
و... که یک نوع عملیات را تداعی می 
کند که بعدها به شکل پدافند غیر عامل 
کرد:  بیان  بشود. حسینی  استفاده  آن  از 
پدافندی  رویکردهای  هم  دیگر  بخش 
این  در  ضروری  موارد  از  یکی  است. 
رویکرد این است که تولید انرژی مصرفی 
در استان به خودکفایی برسد که اگر در 
بخش انرژی کشور یا استان مشکلی رخ 
داد گلستان در این زمینه خودکفا باشد 
و بتواند حتی استان های همجوار را نیز 
تولید  برای  افزود:  وی  نماید.  پشتیبانی 
انرژی برق در استان به جای اینکه مراتع 

شمال استان که زیر ساخت ندارد، اشغال 
شود می توان از سطح ۵ هزار هکتاری 
سدهای استان استفاده کرد و روی سدها 
پنل های خورشیدی شناور بگذارند. که 
هم موجب کاهش تبخیر آب می شود، 
و هم زمین های مرتع اشغال نشده و هم 
توسعه  استان زیرساخت های  سدهای 
مانند جاده و ... را دارد.مدیر عامل شرکت 
آب منطقه ای استان افزود: نیروگاه های 
برقابی کوچک مقیاس نیازی به خطوط 
انتقال فشار قوی وجود ندارد، پرت برق 
پراکنده هستند ضریب  نداریم و چون 

حفاظت شان بالا می رود.

شاید همیشه شنیده ایم که مشکلات مربوط به خصوصی سازی 
یا طمع تصاحب زمین یا انباشته شدن بدهی های سرسام آور 
در  بزرگ  کارخانه ای  اما  شده  کارخانه ای  تعطیلی  باعث 
گلستان قرار دارد که چرخ تولیدش سالهاست بعد از فوت 
مالک اصلی از کار افتاده است. به گزارش ایسنا، مشکلات 
از فوت  بعد  و  از سال 1۳88  نئوپان شموشک  کارخانه 
مسعود درویش، مالک این کارخانه شروع شد. درویش تا 
زمانی که در قید حیات بود همواره به کار و تولید و ایجاد 
اشتغال برای جوانان علاقه زیادی داشت و حتی در سال 
88 کارآفرین نمونه ملی هم شد. بعد از فوت او، کارخانه به 
دست وارثین افتاد و آنها نتوانستند ادامه دهنده راه پدر باشند. 
کارخانه رفته رفته از تولید ایستاد؛ بدهی ها انباشته شد و بیش 
از 200 کارگر که روزی شان از این راه به دست می آوردند، 
بیکار شدند. مسئولان قضایی استان گلستان پس از چندین 
سال، به منظور تسویه معوقات چندین ماهه کارگران، دستور 
مزایده بخشی از ماشین آلات کارخانه را دادند و ماشین آلاتی 
که سال ها روزی دهنده خانوارهای زیادی بود، به صورت 
کیلویی به فروش رسید! طی این سال ها تلاش های زیادی 
برای خروج این کارخانه از بن بست انجام شد و مسئولان 
زیادی ورود پیدا کردند اما تلاش آنها به نتیجه نرسیده است. 
فرماندار کردکوی در این باره گفت: کارخانه نئوپان شموشک 
یکی از کارخانجات بزرگ منطقه است اما سال ها از تعطیلی 
آن می گذرد. متأسفانه سرمایه بزرگ ملی ما در این منطقه 

خوابیده و روز به  روز در حال تخریب است. ابراهیم قدمنان 
خاطرنشان کرد: در زمان استاندار قبل و استاندار فعلی چندین 
جلسه را برای حل مشکل این کارخانه در محل فرمانداری 
و استانداری برگزار کردیم. سرمایه گذار برای احیای این 
کارخانه اعلام آمادگی کرده بود و بازدیدی هم از کارخانه 
انجام داد اما تاکنون به نتیجه نرسیدیم. فرماندار کردکوی بیان 
کرد: برای احیای کارخانه حتماً نیاز است که خانواده درویش 
به عنوان صاحبان اصلی کارخانه، پای کار بیایند اما متأسفانه 
هنوز این کار انجام نگرفته است. وی افزود: این خانواده به 
تنهایی نمی تواند کارخانه را مجدداً راه اندازی کند و نیاز به 
شریک تجاری جدید دارد و ضمن اینکه دولت نیز باید از 
آنها حمایت کند. قدمنان گفت: اگر کارخانه دوباره فعالیتش 
را آغاز کند، بیش از ۳00 نفر مشغول به کار خواهند شد 
و بخش زیادی از مشکلات اشتغال در این منطقه برطرف 

استاندار  اقتصادی  امور  هماهنگی  معاون  شد.  خواهد 
گلستان نیز بیان کرد: مشکلات این کارخانه از زمان فوت 
مالک اصلی آن شروع شد. در آن زمان به منظور پرداخت 
بخشی از بدهی کارخانه، ماشین آلات آن به مزایده گذاشته 
و از کارخانه خارج شد. ابراهیم کریمی با اشاره به اینکه 
اکثر فرزندان مالک این کارخانه در خارج از کشور زندگی 
می کنند، افزود: این کارخانه امروز بدهی سنگینی به بانک ها و 
ادارات آب، برق، گاز، مالیات، دارایی و غیره دارد. کریمی با 
اشاره به ورود استاندار به این موضوع، گفت: هفته های قبل 
در 2 جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان به موضوع 
کارخانه نئوپان شموشک پرداخته شد. معاون هماهنگی 
بیان کرد: هفته گذشته  استاندار گلستان  اقتصادی  امور 
همزمان با افتتاح پروژه های دهه فجر در گنبدکاووس، به 
اتفاق حق شناس از کارخانه نئوپان این شهر بازدید شد. 
با توجه به اینکه کارخانه نئوپان گنبدکاووس متعلق به 
بنیاد مستضعفان است، استاندار پیشنهاد کردند که بنیاد 
به موضوع احیای کارخانه نئوپان شموشک ورود کند. 
کریمی با اشاره به اینکه زیرساخت فیزیکی در کارخانه 
فراهم است، گفت: امیدواریم با ورود بنیاد مستضعفان، 
این کارخانه بزرگ استان به چرخه تولید بازگردد. انتظار 
می رود در سالی که به  نام جهش تولید نامگذاری شده، هر 
چه زودتر گامی اساسی در جهت رفع مشکل این کارخانه و 

تحقق عملی شعار سال برداشته شود.

ماجرای متفاوت تعطیلی یک کارخانه
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شهر من ،
شهر انتظار 
■  محمددیلم کتولی 

اجتماعی  مهم  بسیار  مسائل  از  یکی 
جهان اسلام » مسئله انتظار « است ، با 
عنایت به نامگذاري سوم تا هشتم ربیع 
الثاني ) سالروز ورود حضرت امام حسن 
عسگری )ع( به شهر گرگان(با عنوان 
هفته فرهنگي گرگان با شعار » شهر من 
شهر انتظار « شایسته است قدری درباره 
این موضوع تأمل و تفکر کنیم .  عاشقان 
دیدن » یار غائب از نظر « در وهله ي 
امام  به  ارائه ی خود  نیازمند   ، نخست 
عصر )عج( بوده ، سپس تسلیم اوامر و 

نواهي ایشان و در مراحل بعد مطیع ، مبلغ 
و مدافع حضرت هستند . این جماعت 
» عاشق پیشه « برای وصال حضرت 
دوست راهی طولانی در پیش دارند ، 
منتظران حضرت حجت )عج( از نطفه 
حلال بوجود می آیند ، در محیط سالمی 
رشد کرده ، با پاکیزگان معاشرت نموده و 
در محیطی سالم و پاک تحصیل می کنند 
که یکي از این محیط هاي آموزشي پاک 

مي تواند » شهر « باشد.
اگرمي خواهیم از فضاهاي عمومي شهر 
هایمان نسیم انتظار بوزد ، باید فضاي 
فکري ما مملو از» فرهنگ انتظار « بوده 
و در عین حال ، مبلًغ و مدافع آن باشیم. 
در جغرافیای   » » عشق  مفهوم  تنیدن 
وجود ، یعنی شهری که از آن» شمیم 
انتظار « به مشام می رسد . جوانان شهر 
انتظار اهل مراقبه و محاسبه اند ، اینان 
می دانند که ، منتظر یعنی کسی که در 
انتظار » امام حاضر « است، بنابر این ، 
هر شب ، هر جمعه ، هر نیمه شعبان 
، پرونده خویش را باز نموده ، تا ببینند 
چه قدر برای رضای » محبوب حاضر 
خویش« که شاهد و ناظر اعمال آنهاست 
،  قدم برداشته اند. » شهر من ، شهر انتظار 
« است و ساکنین شهر انتظار مسلمان اند 
و تسلیم باید ها و نباید های او ، منتظر 
واقعی تابع احکام دین مبین اسلام است 
و  مسلمان کسی است که بر واجبات 
خدا  حرام  از  و  داشته  اصرار  خداوند 
عمل   ، فرج  انتظار  پوشد.  می  چشم 
است و با پویایی و تلاش گره خورده 
و فقط نشستن و دعا کردن نیست.بنابر 
این» شهر منتظر «شهر عمل به فرمان های 
خداوند و بیزاری از خمودی و خستگی 

و بی حالی است .مردم » گرگان شهر 
من « برای زمینه سازی ظهور کار می 
کنند و نخستین کارشان » عبادت خدا 
و خدمت به خلق « است . اگر امُّت ، 
همراه امام نباشد ، داستان کربلا ، دوباره 
تکرار می شود. انتظار فرج ، بالاترین و 
برترین اعمال است و هیچ چیز به مقام 
و رتبه آن نمی رسد. بنابراین اهالی » 
شهر منتظران گرگان « ، با وفاداری به 
مولایشان برای زمینه سازی ظهور کار 
می کنند ، که بهترین کار ها » خدمت به 
خلق خدا ست «  » شهر من ، شهر انتظار 
« است ، شهری که در آن » کینه و دشمنی 
و رشک و حسد و ... « جایی ندارد ، 
ساکنین شهر انتظار ، در کوچه پس کوچه 
های شهر » درخت دوستی نشانده اند « 
تا کام دلشان بر آید و برای اینکه رنج بی 
شمار نبینند »درخت دشمنی ها را از بیخ 
و بن کنده اند . دوستی و محبت و عشق 
در رگ های این شهر می جوشد و اهالی 

شهر انتظار ، عاشق یکدیگرند. 
مسئولین شهر انتظار هم ، شیفته خدمتند 
نه تشنه ی قدرت ، در این شهر نبض 
حیات با کار و پشتکار مسئولان و مردم 
می زند ، رقابت اصلی مسئولان» شهر 
انتظار«بر سر کیفیت و کمیت تلاش و 
خدمت است ، نه دستیابی به جایگاه و 
مقام و منزلت و... چون مسئولان » شهر 
انتظار « هم می دانند » الشًاهِد هو القاضی 
فردای   ، امام حاضر و شاهد  « همین 

قیامت قاضی دادگاه الهی است. 
 ، بودن  فرمانده  امر  مطیع   ،  در جهاد 
ضروری است همه تابع امر ولایتند و 
فرمانده جهت تأمین اهدافش ، نیاز به یار 
دارد ؛ اما نه یارانی که در نیمه راه ، خوارج 

شوند و قرآن ناطق را تشخیص ندهند. 
این مسیر ، کسی را می خواهد که اهداف 
امام را بشناسد و درست تحلیل سیاسی و 
اجتماعی کند ؛ دشمن را خوب بشناسد 
امروز  جهان  در  را  هایش  مصداق  و 
تشخیص دهد و بداند که علت بیزاری 
شیعه از آمریکا و اسرائیل چیست ؟ و اگر 
چنین بصیرتی نباشد، آقا ظهور نخواهد 
کرد؛ زیرا قرار نیست که صلح امام حسن 

) علیه السلام ( دوباره تکرار شود.
 » گرگان شهر من ، شهر انتظار « و شهر 
» ولایت مداری « است ، در این شهر » 
ردپای « امامی است که از هزاران کیلومتر 
دور تر برای دیدن دوستانش ، به گرگان 
آمده ، تا بر جان عاشقانش تا قرنهای 
متمادی اثر بگذارد و نسل ها به او و 

فرزند غائبش وفادار باشند. 
سبک زندگی ، مردم شهر انتظار ، اسلامی 
است ، آنان سراپا مطیع به امر مولایند ؛ 
سفیران سبز انتظارند و همه را به سمت 
خدا دعوت می کنند ؛ تا ستاره هدایت 
شوند. آنان ، اهل سکوتند و سالم از ریا 
؛ به افراد خویش سخت می گیرند و می 
کوشند جزء سیصد و سیزده نفر باشند؛ 
برای رضای خدا ، سر به دار می دهند ؛ 
تا بوی سیب سرخ کربلا را استشمام کنند 
؛ سرودشان یا مهدی ادرکنی و سرورشان 

، هنگامه ظهور است.
» گرگان شهر من ، شهر انتظار « است و 
مردم و مسئولین شهری اش تلاش می 
کنند که » برغم مدعیانی که منع عشق 
کنند ، جمال چهره ی آن یار غائب از نظر 

همچنان » حجًت موجًه « باشد .

■  فعال رسانه ای گلستان

))

مسوولان منطقه کمتر توسعه یافته شرق گلستان بویژه 
شهرستان های کلاله، مراوه تپه و گنبدکاووس با قدردانی 
از سفر هفته گذشته محمد امید معاون توسعه روستایی 
امیدوارند  جمهوری،  ریاست  نهاد  محروم  مناطق  و 
دوازدهم  دولت  پایان  از  قبل  تا  سفر  این  وعده های 
تحقق پیدا کند. به گزارش ایرنا، محمد امید معاون نهاد 
ریاست جمهوری 1۷ و 18 بهمن امسال در سفر 2 
روزه به گلستان در مراسم بهره برداری و آغاز ساخت 
اشتغال زای  و  اقتصادی  عمرانی،  پروژه  و 8۳۶  هزار 
روستایی این استان با اعتبار 1۹ هزار و ۳10 میلیارد 
ریال شرکت کرد و از نزدیک نیز با مشکلات و موانع 
پیش رو توسعه مناطق کمتر توسعه یافته شرق گلستان 
آشنا شد و قول هایی برای تسریع عمران و آبادانی این 
مراوه تپه  داد.فرماندار  ملی  اعتبارات  محل  از  مناطق 
شهرستان  این  درصد جمعیت  اینکه 8۷  به  اشاره  با 
یافته  توسعه  کمتر  مناطق  جزو  و  روستایی  مرزی 
نیاز است در بحث استفاده  شناخته می شوند، گفت: 
از تسهیلات توسعه روستایی به این منطقه نگاه ویژه 
شود. امانگلدی ضمیر افزود: 20 روستا از مجموع 108 
روستای مراوه تپه فاقد جاده دسترسی مناسب به طول 
۹0 کیلومتر، ۳2 روستای فاقد آب آشامیدنی مناسب و 
۶ روستای دیگر این شهرستان نیز از نعمت گاز طبیعی 
محروم هستند.وی ادامه داد: معاون رییس جمهوری در 
سفر به مراوه تپه و در مراسم افتتاح پروژه های دهه فجر 
این شهرستان، قول کمک برای تامین اعتبار گازرسانی 
به ۶ روستای طرح "کوچ سد چایلی" و حل مشکل 
مناسب  دسترسی  راه  ایجاد  روستا،   ۳2 شرب  آب 
برای 20 روستا، ساماندهی آرامگاه مختومقلی فراغی 
تقای  آق  روستای  جوار  در  ترکمن  عارف  و  شاعر 
و اهدای 2 دستگاه آتش نشانی به دهستان ها را داد.
فرماندار مراوه تپه اظهار داشت: مقرر شد تا نیمه نخست 

اسفند امسال با حضور تعدادی از مسوولان استانی و 
مراوه تپه  و  کلاله  گالیکش،  مینودشت،  مردم  نماینده 
برای  اختصاصی  نشستی  اسلامی،  درمجلس شورای 
کمک به حل مشکلات این شهرستان در محل دفتر 
معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم نهاد ریاست 
جمهوری در تهران برگزار شود. در این پیوند فرماندار 
کلاله نیز گفت: محمد امید در سفر به منطقه بعد از 
افتتاح پروژه آسفالت معابر روستای "قوجمز" به طول 
۶ هزار مترمربع با هزینه چهار میلیارد ریال از محل 
را  میلیارد ریالی  اعتبارات دهیاری ها، قول کمک 10 
این روستا داد.محمد  باقی مانده  برای آسفالت معابر 
ابراهیمی تودرواری افزود: تخصیص 10 میلیارد ریال 
به روستای "کوسه" برای اجرای کانال هدایت آبهای 
سطحی، روان آب ها و سیلاب های فصلی این روستا 
از دیگر قول های معاون رییس جمهوری در سفر به 
این شهرستان بود که امیدواریم با تحقق آنها بخشی 
از مشکلات کلاله برطرف شود.وی یادآور شد که از 
تا دهه فجر امسال در مجموع، سه هزار و  سال ۹2 
100 پروژه عمرانی، تولیدی و اقتصادی با اعتبار هفت 
هزار و ۵00 میلیارد ریال در شهرستان کلاله اجرا شده 
در  که  پروژه ها  این  اجرای  با  است.تودرواری گفت: 
"کشاورزی، راهسازی، مسکن و  بخش های مختلف 

روستایی،  آبرسانی  گاز،  برق،  روستایی،  هادی  طرح 
منابع طبیعی، کمیته امداد و بهزیستی، مدرسه سازی، 
توسعه مراکز بهداشت، ورزش و واحدهای خدماتی" 
بود، برای 2 هزار و 800 نفر به صورت مستقیم شغل 
ایجاد شده است.همچنین در سفر امید به گنبدکاووس، 
شامل  فاضلاب  و  آب  پروژه های  ساخت  عملیات 
آبرسانی به روستاهای "قیزلر، دماغ، خیرخوجه علیا و 
سفلی" و احداث مخزن ذخیره بتنی 100 متر مکعبی 
و یک باب ایستگاه پمپاژ و 1۴ کیلومتر خط انتقال با 
۳۵ میلیارد ریال اعتبار آغاز و زمین چمن مصنوعی 
و  مربع  متر  و ۵00  هزار  مساحت  به  کرند  روستای 
هفت میلیارد ریال اعتبار در بخش داشلی برون این 
شهرستان افتتاح شد.نورالله بابایی نژاد بخشدار داشلی 
برون گنبدکاووس، ساخت سالن ورزشی در روستای 
کرند و کمک برای تامین بخشی از اعتبار 200 میلیارد 
ریالی نصب دستگاه آب شیرین کن را از وعده های مهم 
معاون رییس جمهوری در سفر به این بخش عنوان 
کرد.به گفته مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب گلستان، 
حل مشکل آب شرب حدود 11 هزار نفر از ساکنان 
1۳ روستای بخش مرزی و کمتر توسعه یافته داشلی 
دستگاه  یک  نصب  به  گنبدکاووس  شهرستان  برون 
نصب  افزود:  هرمزی  دارد.بهزاد  نیاز  شیرین کن  آب 
این دستگاه آب شیرین کن به 200 میلیارد ریال اعتبار 
نیاز دارد که تامین آن نیازمند مساعدت وزارت نیرو 
و معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست 
جمهوری است.بخش داشلی برون گنبدکاووس با سه 
هزار و 800 کیلومتر مربع وسعت دارای ۳0 روستا و 
یک نقطه شهری است که در طول نوار مرزی 1۴۵ 
کیلومتری ایران و ترکمنستان در شمال این شهرستان 
گسترده شده و اکثریت قریب به اتفاق 2۶ هزار نفر 

ساکنان آن را ترکمن های اهل سنت تشکیل می دهند.

امید شرق گلستان به وعده های معاون ریاست جمهوری

خبر

35 درصد مدارس
 گلستان فرسوده است

مدیرکل نوسازی و تجهیز مدارس گلستان 
گفت: در گلستان دو هزار و 200 مدرسه با 12 
هزار کلاس درس وجود دارد که ۳۵ درصد 
آنها نیازمند بازسازی هستند.به گزارش روابط 
عمومی،  یاسر لیوانی اظهارکرد: تعهد خیران 
مدرسه ساز از ۵0 میلیارد تومان در استان به 
۷۵ میلیارد تومان افزایش یافته است.وی افزود: 
در سال ۹۹ تعداد ۴۵ پروژه را با 2۶0 کلاس 
تحویل  استان  پرورش  و  آموزش  به  درس 
دادیم که 1۹0 کلاس درس با مشارکت خیران 
ساخته شده بود.مدیرکل نوسازی و تجهیز 
خیران  تاکنون  کرد:  بیان  گلستان  مدارس  
درس  کلاس  و ۵00  هزار  دو  ساخت  در 
مشارکت داشته و بیش از ۳00 خیرّ خارج از 
استان داریم.لیوانی با تأکید بر استفاده از همت 
خیران، ادامه داد: در گلستان دو هزار و 200 
مدرسه با 12 هزار کلاس درس وجود دارد که 

۳۵ درصد آنها نیازمند بازسازی هستند.

وضعیت ذخایر خونی
 گلستان خوب نیست

مدیرکل سازمان انتقال خون گلستان با اشاره به 
کاهش ذخایر خونی در استان از مردم خواست 
با اهدای خون خود به ادامه حیات بیماران 
بنی عقیل  سیدصادق  کنند.  کمک  نیازمند 
اظهار کرد: ذخایر ما در برخی از گروه های 
خونی به کمتر از ۴ روز رسیده است و در 
صورت رخ دادن اتفاقات پیش بینی نشده، با 
مشکل مواجه خواهیم شد.وی افزود: در حال 
حاضر بیشترین نیاز ما به گروه های خونی 
O مثبت، O منفی، A منفی و AB مثبت 
است. مدیرکل سازمان انتقال خون گلستان 
و  مستمر  اهداکنندگان  از  کرد:  خاطرنشان 
با سابقه و حتی کسانی که تاکنون نسبت 
نکرده اند درخواست  اقدام  اهدای خون  به 
همکاری داریم.بنی عقیل گفت: نیاز به خون 
و فراورده های خونی در بیماران سرطانی، 
مصدومان  دیالیزی،  هموفیلی،  تالاسمی، 
تصادف ها، زنان باردار و افراد تحت اعمال 

جراحی همواره به قوت خود باقی است.
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پیامدهای نگاه انتخاباتی به بورس
حتی اگر انتخابات ریاست جمهوری، تأثيری بر بازدهی شاخص کل بورس نداشته باشد، حداقل تأثير آن افزایش نوسان در بازار سهام و اوارق بهادار خواهد بود.

ــوری چگونه  ــت جمه ــات ریاس انتخاب
ــرمایه را تحت تأثیر قرار  می تواند بازار س
ــدن  دهد و از آن تأثیر بگیرد؟ با نزدیک ش
به این انتخابات برخی از گروه های سیاسی 
به دنبال سبقت گرفتن از رقبا هستند تا نه 
ــه منافع گروهی خود  منافع عمومی، بلک
ــزارش ایرناپلاس،  ــر کنند.به گ را حداکث
همزمانی تحولات اخیر بورس با نزدیک 
ــروع فرآیند انتخابات ریاست  شدن به ش
ــی رابطه این انتخابات و  جمهوری، بررس
بورس را به موضوع جذابی در میان فعالان 
این بازار تبدیل کرده است.البته تأثیر تنش 
ــن تحولات نیز از  ــس با دولت در ای مجل
ــم تحلیل گران دور نمانده است. در  چش
ــورس از طرف  ــی به ب ــع نگاه سیاس واق
ــی می تواند در مقاطعی،  نهادهای حاکمیت
زیان هایی را به همراه داشته باشد که جبران 
آن هزینه  قابل توجهی را به اقتصاد کشور 
تحمیل خواهد کرد. محمود واعظی رئیس 
دفتر رئیس جمهوری نیز پیش از این نسبت 
به این گونه مداخله ها هشدار داده بود و از 
ــته بود در  ــیون ها خواس مجلس و کمیس
ــورس دخالت نکنند. وی با نقد مداخله  ب
مجلس در بورس گفت: یک جلسه درباره 
بورس می گذارند و یک مصاحبه می کنند 
ــود،  و به محض اینکه بورس مثبت می ش
ــا آمدیم  ــت و م می گویند دولت نتوانس
ــکل بورس را حل کردیم. اما بورس  مش
که منفی می شود، می گویند ما از اول تذکر 
ــازار بورس  ــما اصلًا در ب ــم. ش داده بودی
ــس مأموریت خود  ــت نکنید! مجل دخال
ــذاری و نظارت  را دارد و کارش قانون گ
است، اگر بخواهد در مسائل ریز اجرایی 
وارد شود یا سفر استانی بروند و به جای 
دولت تصمیم بگیرند و در داخل مجلس 
ــتند که می خواهند  ــانی هس هم اگر کس
ــتباه  ــائل اجرایی بروند، اش ــه دنبال مس ب
ــه در مجلس رفته اند، باید وارد  کرده اند ک
ــدند. با این حال به نظر  کار اجرایی می ش
می رسد هر چه به شروع فرآیند انتخابات 
ــت جمهوری نزدیک می شویم، این  ریاس
مداخله ها و اظهارنظرها نیز افزایش خواهد 
ــاخص کل بورس اوراق  یافت.بررسی ش
بهادار تهران نشان می دهد این بازار معمولاً 
در بازه زمانی ماه های پایانی سال تا فصل 
مجامع شرکت ها یعنی از حوالی بهمن تا 
خرداد، در مسیر صعودی قرار می گیرد. با 
ــن بازه زمانی، یک  ــال در ای این حال امس
رویداد سیاسی مهم یعنی انتخابات ریاست 
جمهوری را در پیش داریم که تأثیرش بر 

این بازار قابل چشم پوشی نیست.
ــای انتخابات  ــرمایه و رقابت ه بازار س

ریاست جمهوری
ــت  ــر انتخابات ریاس ــی تأثی برای بررس

ــد رابطه دولت و  جمهوری بر بورس بای
این بازار را مورد بررسی قرار دهیم.بورس 
را می توان به عنوان بازاری در نظر گرفت 
که رابطه دولت و بخش خصوصی در آن 
ــت. در یک شرایط ایده آل  قابل تنظیم اس
می توان دولتی را که در بخش تصدی گری 
ــدارد و در مقابل، در  ــی ن حضور پررنگ
بخش حاکمیتی به خوبی و با قوت ایفای 
ــت که  نقش می  کند، دولت مطلوبی دانس
به رشد بازار سرمایه و بهبود کارکردهای 

ــد. در مقابل،  ــاد کمک می کن آن در اقتص
ــور در بخش های  ــی که از نظر حض دولت
ــر بخش خصوصی برتری  تصدی گری ب
دارد، با بر هم زدن این مناسبات می تواند 
موحب اختلال در بورس شود. با این حال 
ــرکت های قابل توجهی در مالکیت یا  ش
تحت مدیریت دولت و نهادهای وابسته به 
حاکمیت هستند. فرآیند واگذاری بخشی 
از سهام دولت در این شرکت ها و پذیرش 
ــال های  آن ها در بورس اوراق بهادار در س
ــتری پیدا کرده است. از  اخیر سرعت بیش
طرف دیگر، پیش بینی از درآمدهای دولت 
ــطه این واگذاری ها در بودجه های  به واس
سالانه رو به افزایش بوده است. همچنین 
ــرمایه گذاران و معامله گران  رشد تعداد س
ــان از اهمیت این بازار در  بورسی نیز نش

مناسبات سیاسی دارد. بنابراین بازار سرمایه 
ــت جمهوری  می تواند در انتخابات ریاس
مؤثر باشد و از آن تأثیر بگیرد. پیش از این، 
برخی از محورهای برنامه های اتنخاباتی 
ــائل  ــت جمهوری به مس نامزدهای ریاس
ــد تورم و  ــی مانن ــادی و موضوعات اقتص
اشتغال اختصاص پیدا می کرد، اما افزایش 
ــاد می تواند بازار  اهمیت بورس در اقتص
ــهام را نیز در کنار بازار پول و بازار کار،  س

وارد رقابت های انتخاباتی کند.

منافع عمومی در مقابل ســود گروه های 
سیاسی

ــرمایه و انتخابات  ــی رابطه بازار س بررس
ــدگاه اقتصاد  ــوری از دی ــت جمه ریاس
ــان می دهد حضور دولت ها و  سیاسی نش
نهادهای حاکمیتی در هر دو جنبه مالکیت 
ــای دولتی می تواند بر  و مدیریت بنگاه ه
محورهای برنامه های اقتصادی نامزدهای 
ــت از آن ها  ــوری و حمای ــت جمه ریاس
ــا از یک طرف  ــد. دولت ه تأثیرگذار باش
ــد به دنبال  ــوان منتخب جامعه، بای به عن
حداکثر کردن منافع عمومی رفاه اجتماعی 
ــند، اما از طرف دیگر، همین دولت ها  باش
ــترده ای در  ــه حضور گس ــی ک در صورت
ــند،  ــته باش ــای تصدی گری داش نقش ه
ممکن است در موقعیت هایی قرار گیرند 

ــه ناچار به انتخاب بین منافع عمومی و  ک
منافع حزبی و گروهی شوند. آیا می توان 
ــده بنگاه های  ــهامدار عم از دولتی که س
اقتصادی است، در هیأت مدیره آن ها حق 
ــرکت های  رأی دارد، حامیانی در رأس ش
ــوع، مالکیت و  ــادی دارد و در مجم اقتص
ــدد اقتصادی را با  مدیریت بنگاه های متع
ــت دارد، انتظار  درجات گوناگون در دس
ــت به جای حداکثر کردن سود خود،  داش
ــاه اجتماعی  ــال منافع عمومی و رف به دنب
ــد؟علاوه بر این، وعده های نامزدهای  باش
ــد در تغییرات بازار  انتخابات نیز می توانن
ــهام نقش داشته باشند. دولت دوازدهم  س
ــهم دولت در  ــی از س ــا واگذاری بخش ب
ــرکت های مختلف سعی کرده تا نقش  ش
ــع آن مدیریت  ــود در مالکیت و به تب خ
شرکت ها را کاهش دهد. باید دید آیا سایر 
ــت به چنینی  ــای حاکمیتی نیز دس نهاده

کاری می زنند؟
وعده های انتخاباتی و انتظارات فعالان 

اقتصادی
ــده از طرف  وعده های اقتصادی مطرح ش
ــه انتخابات و نیز  ــارغ از نتیج نامزدها، ف
ــان در دوره های چهارساله  درصد تحققش
ریاست جمهوری، می تواند در شکل گیری 
ــرکت های  انتظارات فعالان اقتصادی، ش
ــرمایه گذاران  ــده در بورس، س پذیرفته ش
ــد و با  ــته باش ــران نقش داش و معامله گ
ــه درباره برنده  توجه به پیش بینی هایی ک
ــر می شود، در  این رقابت انتخاباتی منتش
ــات، رفتار  ــای باقی مانده به انتخاب هفته ه
آن ها را در بازار تغییر دهد. بنابراین، حتی 
اگر انتخابات ریاست جمهوری، تأثیری بر 
ــاخص کل بورس نداشته باشد،  بازدهی ش
ــان در بازار  ــر آن افزایش نوس حداقل تأثی
ــود. دیگر  ــادار خواهد ب ــهام و اوارق به س
تأثیر انتخابات ریاست جمهوری بر بورس 
را می توان در تغییراتی که در بالاترین رکن 
بازار اوراق بهادار یعنی شورای عالی بورس 
پس از استقرار دولت جدید اعمال می شود، 
ــورای عالی بورس به  دنبال کرد. اهمیت ش
ــت که تصویب سیاست های  این دلیل اس
ــت ها  کلان بازار را بر عهده دارد. این سیاس
می توانند با توجه به تغییر ترکیب اعضای 
ــورا با به پایان رسیدن دوره پنج ساله  این ش
اعضا و جایگزینی افراد جدید در هر دولت، 
دستخوش تغییر شوند. وزیر امور اقتصادی 
و دارایی و وزیر صنعت، معدن و تجارت، 
دو نفر از اعضای این شورا هستند که به طور 
مستقیم تحت تأثیر نتایج انتخابات ریاست 
ــد و می توانند نظر  جمهوری تغییر می کنن
به نمایندگی از دولت، درباره توسعه بازار، 
نظارت بر اجرای قانون، تعیین سیاست ها و 

خط مشی بازار ایفای نقش کنند.

بررسی شاخص کل
 بورس اوراق بهادار 

تهران نشان می دهد این بازار 
معمولاً در بازه زمانی ماه های 

پایانی سال تا فصل مجامع 
شرکت ها یعنی از حوالی بهمن 

تا خرداد، در مسیر صعودی 
قرار می گیرد.

خبر

بیش از 5 هزار رأی جایگزین
 حبس در محاکم گلستان صادر شد
 

ــی  بررس ــت  نشس در  ــمیان  هاش ــادی  ه
ــت آرای صادر  ــش کیفی ــای افزای راهکاره
ــده در محاکم قضایی استان اظهار داشت:  ش
ــیب شناسی احکامی  به دنبال بررسی و آس
که در دادگاه های تجدیدنظر نقض می شود، 
هستیم و در همین راستا نیز هیئتی از قضات 
ــکیل داده ایم.وی گفت:  ــته استان تش برجس
ــکیل این هیئت، بررسی آرایی  هدف از تش
ــده  ــت که در دادگاه های بدوی صادر ش اس
اما در محاکم تجدیدنظر نقض می شود. این 
هیئت نتیجه بررسی ها و آسیب  شناسی را در 
اختیار قضات در محاکم بدوی قرار می دهد 
ــوارد، کیفیت صدور  ــن م ــا توجه به ای تا ب
ــود پیدا کند. ــتان بهب ــکام قضایی در اس اح
رئیس کل دادگستری استان خاطرنشان کرد: 
ــلاوه بر کمک به احقاق  بهبود کیفیت آرا ع
ــردم و طولانی  ــل هزینه به م ــق از تحمی ح
ــیدگی ها جلوگیری خواهد کرد و  شدن رس
ــتر مردم را از دستگاه قضایی به  رضایت بیش
دنبال خواهد داشت.وی یکی از رویکردهای 
ــول را حبس  ــتگاه قضایی در دوره تح دس
زدایی برشمرد و گفت: باید تا جاییکه قانون 
ــای جایگزین  ــد از مجازات ه اجازه می ده
ــبختانه استان  ــتفاده کنیم که خوش حبس اس
گلستان در این زمینه پیشرو است. هاشمیان 
ــای جایگزین  ــه مجازات ه ــح داد ک توضی
ــود  ــس برای افرادی در نظر گرفته می ش حب
ــرایط اقتصادی  ــته و به علت ش که ناخواس
ــم برای مجرمان  ــده اند و زندان ه گرفتار ش
ــاک و مزاحمان جان و مال و نوامیس  خطرن
مردم است و دستگاه قضایی هم در برخورد 
با این مجرمان اغماضی نخواهد کرد.وی بیان 
ــت: از ابتدای امسال تا کنون افزون بر ۵  داش
ــتان صادر  هزار رأی جایگزین حبس در اس
ــبت به سال گذشته بیشتر از ۳0  شده که نس
درصد رشد دارد.رئیس کل دادگستری استان 
در ادامه بر استفاده بیشتر از ظرفیت شورای 
ــرد و گفت: حل  ــلاف هم تاکید ک حل اخت
ــردم، جلوگیری از  و فصل خصومت بین م
شکاف در جامعه و کاهش ورودی زندان از 
مزیت های میانجیگری شورای حل اختلاف 

در پرونده ها است.

www.golshanemehr.com

همزمانی تحولات اخیر
 بورس با نزدیک شدن به 

شروع فرآیند انتخابات ریاست 
جمهوری، بررسی رابطه این 

انتخابات و بورس را به موضوع 
جذابی در میان فعالان این 

بازار تبدیل کرده است.

۰۱۷3225۱3۱6
۰۱۷322۴۴3۰2


